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Protokół Nr XXXII/2012 
 z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

z dnia 25 października 2012 roku 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ostrołęki przy Placu Bema 1 w dniu 
25 października 2012 r.   
Radni nieobecni na XXXII sesji Rady Miasta Ostrołęki: Tadeusz Giers, Rafał Dymerski, 
Mariusz Popielarz.  

Na sesji w dniu 25 października 2012 roku podjęto następujące uchwały:  
 
Uchwała Nr 340/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie podziału miasta Ostrołęki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,  
 
Uchwała Nr 341/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania  i rozliczania dotacji dla niepublicznych oraz 
publicznych  szkół i placówek  oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne  
oraz trybu  i zakresu kontroli wykorzystania tych dotacji, 
 
Uchwała Nr 342/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie uchwalenia programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa i 
poprawy jakości  życia mieszkańców na  lata    2012 - 2020 pod nazwą  „Bezpieczna 
Przyjazna Ostrołęka  Nasza Wspólna Sprawa", 
 
Uchwała Nr 343/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 344/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 345/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 346/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 347/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 348/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
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Uchwała Nr 349/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 350/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 351/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 352/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 353/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 354/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
 
Uchwała Nr 355/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
 
Uchwała Nr 356/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki 
na lata 2012-2043, 
 
Uchwała Nr 357/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki na 2012 r., 
 
Uchwała Nr 358/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie wystąpienia z apelem, 
 
Uchwała Nr 359/XXXII/2012 Rady Miasta Ostrołęki  z dnia 25 października  2012 r. 
w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  otworzył XXXII sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Powitał Prezydenta Miasta Janusz Kotowski, Wiceprezydenta Grzegorza Płochę, 
Wiceprezydenta Pawła Stańczyka, wszystkich gości, przedstawicieli samorządów 
osiedlowych oraz radnych. Szczególnie gorąco powitał  panią Dorotę Rypinę Dyrektor Szkoły 
Muzycznej w Ostrołęce, również klasę 2E z III LO o profilu społeczno – prawnym. 
Wychowcą tych państwa jest pani Joanna Dawidczyk, dziś opiekuje się nimi pani Beata 
Kreczman – Malej. Zaprosił uczniów po sesji do pokoju 103 na drobny poczęstunek.  
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Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności - załącznik do protokołu/. Udzielił głosu 
Dyrektor I i II stopnia Szkoły Muzycznej pani Dorocie Rypinie.   

Dyrektor I i II stopnia Szkoły Muzycznej pani Dorota Rypina podziękowała za 
zaproszenie na obrady Rady Miasta Ostrołęki, powitała wszystkich obecnych. Powiedziała, że 
szkoła w tym roku obchodzi 35-lecie istnienia, jesienią w 1977 roku rozpoczęła swoją 
działalność. Od tamtej pory uczestniczyła w życiu miasta, w licznych koncertach, jako 
miejsce kultury muzycznej organizuje koncerty w swoim budynku i na terenie miasta. Są to 
koncerty naszych uczniów jak i nauczycieli, zaprasza również nauczycieli i profesorów z 
innych szkół. Organizujemy konferencje naukowe, to wszystko jest dzięki współpracy z 
Urzędem Miasta, samorządowców i wszystkich sprzyjających środowisk. Zaprosiła 
wszystkich mieszkańców na obchodu 35-lecia istnienia. Koncerty rozpoczęły się już  we 
wtorek w budynku naszej szkoły, ale przez kolejne koncerty będziemy się przygotowywali do 
wielkiej gali  - 25 listopada w OCK, na którą również serdecznie zaprosiła. Powiedziała, że 
szkła muzyczna czuje współpracę, opiekę. Szkoła stoi w przededniu  zmian strukturalnych i 
minister zauważył potrzeby szkół, takich ośrodków jak nasze, zmienione zostaną systemy 
nauczania w szkołach, szkoła uzyska większą autonomię. Czyli to od nas będzie zależało jak 
to będzie wyglądało, takie miasta jak nasze będą miały swoje centra kultury właśnie poprzez 
szkoły artystyczne istniejące w tych miastach.  Jeszcze raz zaprosiła na koncerty i 
podziękowała za uwagę.   

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że zaproszenia na te koncerty 
zostały przekazane samorządowcom do skrzynek. Powiedział, że kilkoro z państwa radnych 
była na konferencji przygotowanej przez Posła Arkadiusza Czartoryskiego i Senatora Roberta 
Mamątowa dotyczącej zamrożenia budowy ostrołęckiej elektrowni. Zwróciłem się z prośbą 
do Parlamentarzystów, aby nam zechcieli przedstawić sprawę na sesji Rady Miasta, niestety 
pracują w izbach parlamentu, sprawa stawała też na forum sejmu. Na najbliższej zwyczajnej 
sesji Rady Miasta postaram się, aby parlamentarzyści przed państwem wystąpili, zdali relację 
z tego co się w tej sprawie dzieje. Sprawa jest najważniejsza, a decyzję – mam nadzieję – 
wszyscy uznajemy za negatywne i dramatyczne, bo z czym to się wiąże wszyscy wiemy. 
Więcej dowiemy się przy okazji apelu, jeżeli tylko państwo pozwolą nad tym poobiadować, 
ale o tym za chwilę. W imieniu kapelana samorządowców Ks. Świerada zapraszam na mszę 
świętą pod wezwaniem Zbawiciela Świata 4 listopada, to jest niedziela o godz. 10.00 
i intencji wszystkich zmarłych samorządowców odbędzie się Msza Św. Zaprosił wszystkich 
samorządowców.  

2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Tadeusza Kaczyńskiego. Radny wyraziła zgodę. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na sekretarza obrad wybrany został radny Tadeusz Kaczyński. 
3.Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zapytał się mecenasa, o informację z 
WFOŚ, iż przyjmujemy ją tylko do wiadomości, czy istnieje zatem potrzeba wprowadzania 
jej jako podpunkt. Nie będziemy nad tym głosować.  
Mecenas Janusz Kobyliński powiedział, że jeżeli informacja nie będzie głosowana nie ma 
potrzeby, aby była osobnym punktem obrad.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że w punkcie 16 będzie 
informacja prezydenta o dofinansowaniach z WFOŚ. Poinformował o autopoprawkach do 
punktu 11 i 12, czyli do WPF i zmian w budżecie. Poinformował, że wpłynęły projekty 
uchwał z Miejskiej Komisji ds. Nadania odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”. Jest ich 9. 
Poprosił o wprowadzenie do porządku obrad kolejnych z nich. Zaproponował, aby te projekty 
uchwał stawały się punktami 10a, 10b i tak dalej. Poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10a stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki dla pani Hanny Grądzkiej.  
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10a.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10b stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” dla pana Kazimierza Górskiego.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10b.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10c stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” dla pana Janusza Kalinowskiego.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10c.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10d stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” panu Norbertowi Józefowi Kasparkowi.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10d.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10e stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” pośmiertnie panu Józefowi Klimutowi.   
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10e.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10f stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” panu Stanisławowi Piaszczyńskiemu.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10f.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10g stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” panu Jackowi Wielochowskiemu.   
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10g.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10h stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” panu Waldemarowi Wołoszowi.   
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10h.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punktem 10i stał się projekt uchwał w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Domowi Pomocy Społecznej w Ostrołęce.   
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 10i.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poinformował, że wpłynął projekt uchwały 
grupy radnych w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym tego co się dzieje wokół 
ostrołęckiej elektrowni. Radni zaniepokojeni tą sytuacją postanawiają wystąpić z apelem do 
Prezydenta RP, Premiera, Ministra Skarbu Państwa, Ministra Gospodarki, Klubów 
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Parlamentarnych, posłów z okręgu wyborczego nr 18, senatora z okręgu wyborczego nr 46 
i Prezesa Zarządu Energa S.A. Materiał został skserowany do prac z 6 podpisami, to 
wszystkich podpisów jest 8. Zaprosił wszystkich radnych do podpisywania się na wzorze 
projektu. Zawnioskował, aby ten projekt uchwały stał się punktem 12a.  Poddał pod 
głosowanie wniosek, aby punktem 12a stał się projekt uchwał w sprawie wystąpienia z 
apelem.   
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 12a.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poinformował, że wpłynął projekt uchwały 
z Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców dot. zmian w składach 
osobowych w komisjach Rady Miasta Ostrołęki. Zawnioskował, aby projekt ten stał się 
punktem 12 b dzisiejszych obrad. Poddał pod głosowanie wniosek, aby punktem 12b stał się 
projekt uchwał w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki.   
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 12b.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poprosił, aby zanotować, że wpłynęła opinia 
OFG w sprawie zamrożenia budowy elektrowni w Ostrołęce. Zapoznamy się z nią w punkcie 
12a dzisiejszych obrad.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że otrzymał informację, że 
przygotowany jest jeszcze jeden projekt uchwały pod dzisiejsze obrady, ale nie ma bliższych 
informacji na ten temat. Zapytał się czy ktoś ma jakieś uwagi czy wnioski formalne do 
porządku obrad. Głosów nie było.  
4. Przyjęcie protokołu XXX i XXXI  sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zapytał się czy są jakieś uwagi do 
protokołów. Uwag nie było.  Powiedział, że protokoły były do wglądu w pokoju 106 w 
Urzędzie Miasta Ostrołęki oraz zostały radnym przesłane mailem. Poddał pod głosowanie 
protokół XXX sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Protokół XXX sesji Rady Miasta został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie protokół XXXI sesji 
Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -1 
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Protokół XXXI sesji Rady Miasta został przyjęty.  
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie podziału miasta 
Ostrołęki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  
Wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
Jerzy Grabowski powiedział, że komisja w wyniku rozpatrzenia niniejszego projektu 
uchwały wnioskuje głosami 3 za, przy 1 wstrzymującym się, przeciwnych nie było o 
przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: projekt uchwały wypełnia to co 
wskazuje nam ustawa, nie ma tutaj żadnych zasadniczych zmian, gdy chodzi o nasze miasto, 
choć w Polsce pod względem podziału na okręgi wyborcze zwłaszcza w gminach dzieje się 
dużo. Zwłaszcza tam, gdzie trzeba było wprowadzić jednomandatowe okręgi wyborcze. Być 
może to dobre rozwiązanie, choć wiele nowości wprowadza. U nas zostaje wszystko tak jak 
było. Jedynie uzupełniamy podział dodając ulice, które są zasiedlane i otrzymały nazwę, stąd 
w uzasadnieniu w Okręgu nr I nowej ulicy  Sztandarowej, w Okręgu nr II nowych ulic: 
Alfreda Markowskiego i Przytulnej, w Okręgu nr III nowych ulic: Lesława Chojnowskiego, 
Jęczmiennej, Łubinowej,  Owsianej, Pomarańczowej i Zbigniewa Herberta. Wszystko to 
wypełnia obowiązek ustawowy. Nie ma zasadniczych zmian poza dodaniem ulic. Terminy 
zostały zachowane, a liczba radnych wybieranych w tych okręgach się nie zmienia.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie podziału miasta Ostrołęki na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  -0 
Uchwała została podjęta.  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w 
sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych oraz publicznych szkół 
i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne oraz trybu i 
zakresu kontroli wykorzystania tych dotacji.  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Irena Nosek powiedziała: Zgodnie z zapisami art. 80 ust. 
4 i art. 90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych oraz publicznych 
szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne oraz tryb i 
zakres kontroli prawidłowości ich wykorzystywania… 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak przerwał wystąpienie sprawozdawcy i 
zwrócił uwagę mieszkańcowi Ostrołęki panu Szwelickiemu, który rozwinął transparent, że 
jeżeli dotknie panią albo pana z boku i zagrozi  zdrowiu a nawet życiu tym transparentem, to 
wezwie Straż Miejską lub Policję.  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Irena Nosek powiedziała: Ustawodawca nie precyzuje 
trybu i zasad postępowania, które należy stosować  w trakcie kontroli placówek oświatowych. 
Mając na uwadze powyższe uwarunkowania zasadnym jest doprecyzowanie trybu i reguł 
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kontroli w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym, ewidencyjnym i 
dotującym jest Miasto Ostrołęka. Konsekwencją zmiany tej uchwały będzie możliwość 
utworzenia procedur kontrolujących, ważne jest przestrzeganie dyscypliny finansowej 
zwłaszcza oświaty i szkół niepublicznych. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy 
projekt uchwały, głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: projekt uchwały, który 
przedkładamy ma pomóc w odpowiedzialnej współpracy Miasta z podmiotami, które 
prowadzą szkoły niepubliczne. Jak na pewno nam wszystkim wiadomo Miasto 
systematycznie przekazuje pieniądze, które wspierają prowadzenie placówek niepublicznych. 
Nie mamy nigdy zaległości, staramy się, żeby ta współpraca była jak najlepsza, nie tylko na 
polu finansowym, bo oczywiście uznajemy, że propozycje, które stwarzają szkoły 
niepubliczne, bardzo ciekawie rozszerzają to co jest możliwościami oświatowymi w 
Ostrołęce. Niektóre z tych szkół naszym dzieciom i młodzieży stworzyły bardzo ciekawą 
ofertę. Jednakże gdy chodzi o system kształcenia dla dorosłych, w dawnym systemie 
zaocznym, ta współpraca gdy chodzi o kontrole nie jest łatwa do sprecyzowania. Oczywiście 
nikogo nie podejrzewamy o to, że jest inna liczba uczniów zgłaszana, ale ponieważ chodzi tu 
o grosz publiczny bez wątpienia należałoby te kryteria jak najlepiej sprecyzować. Oczywiście 
mamy swoją uchwałę, ale tutaj pod kierownictwem pana dyrektora Rosaka, zespół stworzył 
dodatkową propozycję uzupełniającą naszą uchwałę, która pomoże nam bezpiecznie, 
spokojnie, ale też odpowiedzialnie rozliczać to wszystko co jest naszym wspólnym 
wsparciem dla palcówek niepublicznych. Podkreślił, że ceni tę współpracę. Z paru ostatnich 
lat można wymienić parę przykładów, które o tym świadczą.  Kiedyś była stworzona 
uchwała, która pozwalała nagradzać olimpijczyków ze szkół publicznych, myśmy ją w zeszłej 
kadencji rozszerzyli tak, żeby uczniowie szkół niepublicznych, którzy przynoszą bez 
wątpienia zaszczyt czy radość Ostrołęce wygrywając różne konkursy czy olimpiady, żeby 
także mogły na podstawie tej uchwały być nagradzane. Czasem zdarzają się jakieś 
niedociągnięcia i to też bywa, ostatnio na przykład nie przypilnowaliśmy, aby na nasze święto 
edukacji zaprosić wszystkich przedstawicieli szkół publicznych i niepublicznych, ale takie 
niedociągnięcia się rzecz jasna nie powtórzą. Chcielibyśmy dołożyć jeden punkt, który  
pomógłby w tym odpowiedzialnym rozliczaniu dotacji, które wpływają na konta placówek, 
które prowadzą różne szkoły niepubliczne. Podkreślił, że intencją jest odpowiedzialność za 
grosz publiczny, a nie jakieś zastrzeżenia czy nierówne traktowanie różnych podmiotów na 
obszarze miasta Ostrołęki.  
Radny Mirosław Dąbkowski powiedział: ten projekt uchwały przewiduje nadanie uprawnień 
dodatkowych Urzędowi Miasta, z którymi  ja do końca nie rozumiem  i z którymi do końca 
nie mogę się zgodzić. Bo chodzi o nadanie uprawnień do przeprowadzania oględzin, zeznań 
świadków, opinii biegłych. Są to uprawnienia typowe dla organów ścigania. Moim zdanie 
Urząd Miasta nie powinien się skupiać na takich czynnościach i dopatrywać się, że każdy 
prywatny podmiot, albo niektóre, to można podejrzewać, że coś źle robią, bo zadaniem 
urzędu jest naliczeni czy też rozliczenie dotacji na podstawie ilości uczniów. Moim zdaniem 
to wystarczy oprzeć się na danych, które są przedstawiane przez te podmioty. I nie ma 
potrzeby nadawania takich nadzwyczajnych uprawnień, które mogą godzić w swobody 
obywatelskie, w dobra osobiste i dane osobowe.      
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Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: najtrudniej jest dyskutować z 
tezami, które ktoś próbuje obalić, a których ja nie postawiłem. Drogi panie radny, to czego 
pan nie rozumie będziemy starali się wyjaśnić, to czego nie powiedziałem – trudno mi się do 
tego odnosić. Wystarczyło tylko odrobinkę posłuchać, kilkakrotnie powtórzyłem, że nie 
kierują nami jakieś intencje żebyśmy kogoś podejrzewali. Kieruje nami odpowiedzialność za 
grosz publiczny, co do której sam pan zwłaszcza na Komisji Rewizyjnej o tym mówił. 
Powtarzam jeszcze raz, nikogo o nic nie podejrzewamy, nie chcemy się zmienić z organami 
ścigania, chcemy jednakże odpowiedzialnie podchodzić do spraw związanych z groszem 
publicznym, a bez wątpienia nie jest łatwo tę współpracę rozwijać jeśli nie ma możliwości 
sprawdzenia tego oczywiście co jest możliwe.  Jak sprawozdawca w swoim wystąpieniu 
powiedział, my możemy taki projekt uchwały przyjąć i ramy naszej współpracy w zakresie 
rozliczania  stworzyć. Ustawodawca za wiele nam tutaj instrumentów nie daje, uchwała Rady 
Miasta takie możliwości może stworzyć. Nasz projekt uchwały jest podpisany przez radcę 
prawnego a potem idzie do nadzoru prawnego, więc jeśli byśmy wchodzili w kompetencje 
organów ścigania czy też uzurpowali sobie prawa, które przekraczają możliwości prawa 
lokalnego, to rzecz jasna nie przekroczymy swoich uprawnień, z kolei nadzór wojewódzki, 
gdybyśmy jakiekolwiek błędy popełniali, to bez wątpienia nam je wytknie. Poprosił o 
rozważanie sprawy, oczywiście każdy radny może mieć rożne zdanie. Jeżeli rada uzna, że ta 
uchwała nie jest potrzebna to ja to przyjmę z szacunkiem. Jeżeli zaś przyjmie ten projekt 
uchwały, to zapewniam, że nie nadużyjemy swoich praw, tylko będziemy jeszcze bardziej 
odpowiedzialnie przekazywać grosz publiczny do placówek niepublicznych i uczciwiej go 
rozliczać.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zapytał za radnym Dąbkowskim  mecenasa, 
czyta uchwała nie godzi w dobra osobiste, dane osobowe. Tu jest pieczątka mecenasa 
Wadyńskiego, ale proszę o potwierdzenie czy dodanie do uchwały 497/2010 brzmienia tak 
jak punkt 4 jest zgodne z prawem i czy nikomu nie zagraża, a jest jedynie dbaniem o środki 
publiczne, o ich gospodarne wykorzystanie zgodnie z prawem.  
Mecenas Janusz Kobyliński powiedział: Czyżby ta wątpliwość dotyczyła zapisu ustępu 4? 
Przecież tu jest mowa o postępowaniu wyjaśniającym i o dokumentach, oględzinach, 
zeznaniach świadków, opiniach biegłych, to są klasyczne przykłady dowodów określonych w  
każdej procedurze. Oczywiście można się zastanawiać jak daleko my wejdziemy niejako 
butami w życie ludzi, ale chodzi tutaj o to, żeby te pieniądze były wydawane zgodnie z 
prawem i żeby mieć ogląd sytuacji. Można spotkać zdania krytyczne co do tak 
szczegółowego określenia tych kwestii. Myślę, że mecenas, który tę sprawę pilotował, tę 
sprawę dokładnie przemyślał.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział: że zgadza się z panem mecenasem, że tutaj nie 
łamiemy prawa, ale myślę, że za bardzo chcemy wykorzystać wszelkie możliwości kontrolne, 
żeby właśnie na świeczniku mieć szkoły niepubliczne. Urzędnik powinien się opierać tylko i 
wyłącznie na dokumentach, jeżeli te dokumenty są jego zdaniem nieprawdziwe są tego 
odpowiednie instrumenty, żeby sprawę zbadać do końca. Uważam, że za mocno traktujemy 
szkoły niepubliczne. Gdyby ta uchwała dotyczyła wszelkiego rodzaju kontroli w 
najróżniejszych placówkach publicznych i niepublicznych, to zgoda, ale nie wybiórczo 
potraktować tylko szkoły niepubliczne. Uważam, że ta uchwała jest w tym brzmieniu 
niepotrzebna.        
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Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: nie można w projekcie uchwały, 
który dotyczy szkół niepublicznych nakreślić ramy kontroli wszystkich podmiotów, które 
sobie ktoś wymyśli czy zaplanuje. Z całym szacunkiem, ale wyraźny błąd logiczny w tym 
rozumowaniu, które przed chwileczką usłyszałem zaistniał, oczywiście procedury kontroli w 
różnych placówkach są, a najmocniej różne procedury kontroli dotyczą Urzędu Miasta, bo my 
jesteśmy rekordzistami, gdy chodzi o kontrole zewnętrzne. W zeszłym roku mieliśmy kontroli 
z 60 i jakoś żyjemy, nikt nie płacze nad tym. Jeżeli kontrola jest dobrze przeprowadzona to 
mobilizuje do jeszcze staranniejszych działań, zwłaszcza, że gospodarzymy na groszu 
publicznym. Tutaj w tej uchwale mówimy o podmiotach, które działają w obszarze oświaty 
niepublicznej nie sposób zawrzeć w tym… tak się zastanawiam o co w wypowiedzi 
poprzedzającej moje słowo teraz. Podkreślam, jasno określamy nasze intencje i cele. Staramy 
się dobre praktyki z podmiotami niepublicznymi kontynuować. Chcemy wobec sytuacji, o 
której mówi się też w Polsce. Niedawno w Rzeczypospolitej pojawił się artykuł mocny, ja z 
wieloma tezami tego artykuły się nie zgadzam. Wypowiadał się między innymi prezydent 
Łodzi na temat wielkich utrudnień w kontrolowaniu przepływu grosza publicznego. My 
takich wniosków daleko idących nie zgłaszamy, ale korzystając ze swoich samorządowych 
praw, jeśli oczywiście rada się na to zgodzi, że pewne instrumenty tej współpracy także w 
obszarze odpowiedzialności za grosz publiczny. Jeśli radni zdecydują taki delikatny 
instrument będziemy mieli, nigdy nie przekroczymy swoich uprawnień i nie będziemy 
zamieniać swoich uprawnień z organami ścigania. A ani ja, ani moi współpracownicy takich 
chęci nie mamy, znamy swoje kompetencje i prawa. Z całym szacunkiem raz jeszcze 
wyjaśniam, że naszą intencją jest odpowiedzialność za grosz publiczny.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział: to przykład bardzo złego projektu uchwały 
i osobiście będę głosował przeciw, mam pytanie do pana prezydenta, cytuję: „jako dowód 
mogą być wykorzystane w szczególności, dokumenty, wyniki oględzin”  w związku z tym 
pytam, kto będzie dokonywał oględzin i kto będzie przesłuchiwał świadków?      
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: my jako organ samorządowy 
mamy obowiązek dbania o grosz publiczny, mamy też wypracowane instrumenty współpracy 
i rozliczania dotacji, które przekazujemy na konto podmiotów prowadzących placówki 
niepubliczne oświatowe. Mamy też Wydział Oświaty wyjaśniam panu radnemu, istnieje taki 
wydział w Urzędzie Miasta, który zajmuje się współpracą także z placówkami 
niepublicznymi. Jednym z zadań tego wydziału jest rozliczanie także tych dotacji, które 
przepływają do placówek niepublicznych. Myślę, że przypomnienie takich elementarnych 
zasad wystarczy, więc Wydział Oświaty zajmuje się współpracą także w obszarze kontroli 
służby finansowe nasze, mamy specjalne Biuro Kontroli, które w razie potrzeby zajmuje się 
odpowiedzialnym rozliczeniem dotacji, które Miasto przekazuje jako pieniądze publiczne. 
Gdybyśmy działali na zasadzie dwóch firm, które mogą się na różne tematy dogadywać 
byłoby inaczej być może. Tutaj jeśli dzielimy grosz publiczny, ta odpowiedzialność musi być 
jeszcze większa. Bo nie zależy to od życzliwości czy nieżyczliwości prezesa czy szefa, ale 
tutaj przy przekazywaniu grosza publicznego ta odpowiedzialność musi być jeszcze większa, 
niezależna od stanów emocjonalnych, uczuciowych czy innych. Wymieniłem to Wydział 
Oświaty, wydział finansowy oraz Biuro Kontroli Urzędu Miasta, to są te organy, które do tej 
pory analizują dokumenty a także mogą inne działania przeprowadzać.  
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Radny Mirosław Dąbkowski powiedział: te kilka szkół niepublicznych, które otrzymują 
dotację to jest naprawdę niewielki ułamek procenta podmiotów prywatnych, z którymi Urząd 
Miejski współpracuje czy też udziela dotacji i chciałem się spytać czy wzorem wprowadzenia 
tych takich nadzwyczajnych uprawnień kontrolnych dotyczących szkół niepublicznych, Urząd 
Miejski ma również zamiar wprowadzić takie uprawnienia przy innych środkach publicznych 
typu dotacje dla klubów sportowych, umowy z podwykonawcami i tak dalej. Jeżeli nie to 
dlaczego.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: w tej uchwale nie będziemy nic 
więcej wprowadzać, bo w uchwale o szkołach niepublicznych nie można zasad kontroli 
podwykonawców czy tam innych spraw, które pan wymienił. Ja troszkę już żartuję, bo mimo, 
że staram się bardzo, nie rozumiem związku tych tematów. Kontrolowanie działań w innych 
obszarach samorządu jest stałe, ani do przedsiębiorców, ani do innych podmiotów nie 
podchodzimy na zasadzie takiej, że jak ktoś z nami współpracuje to chce nas oszukać. Nie 
mamy takiego podejścia, bo bez zaufania trudno byłoby żyć. Ale jesteśmy odpowiedzialni za 
grosz publiczny, musimy pewne elementy kontroli uskuteczniać. I tak jak w innych 
dziedzinach, czy to inwestycyjnych czy współpracy z podmiotami miejskimi, mamy 
konkretne procedury kontrolne, raz  po raz nasi przedstawiciele odwiedzają różne firmy 
miejskie, tam oczywiście jest stała procedura kontrolna, natomiast gdy chodzi o podmioty z 
obszaru niesamorządowego, to możemy kontrolować tylko w tym obszarze, w którym 
współpracujemy. Każda inwestycja jest rozliczana, jak na pewno pan wie, każdy powinien to 
wiedzieć, są inspektorzy, którzy kontrolują przebiegi prac, ale też rozliczenia finansowe i to 
wszystko jest normalną procedurą. Nie musimy tu specjalnych uchwał tu wprowadzać. Sądzę, 
że pan pytający doskonale to wie, ale może trzeba postawić te pytania dodatkowo, nie 
szkodzi, można oczywiście, może to będzie dla kogoś kształcące, chociaż o rzeczy oczywiste 
może trzeba pytać, może nie. Uspokajam panie radny, systematyczne kontrole są prowadzone, 
zresztą nas uspakaja też to, że  my jesteśmy systematycznie kontrolowani. Gdyby więc nie 
dopatrzeć jakiś procedur, to bardzo szybko kontrolujące organa , by to wychwyciły i do 
poprawki dane obszary by wystawiły. W tej uchwale innych zadań nie możemy 
doprecyzować czy uściślić, a inne procedury kontrolne – zapewniam – są systematycznie 
stosowane.        
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: sesja nie służy temu, żebyśmy 
się edukowali, radnego Mirosława Dąbkowskiego przywołuję do tematu, a pana prezydenta 
proszę o nie rozszerzanie odpowiedzi na pytania, które zadane były nie na temat dotyczący 
projektu uchwały.   
Radny Wiesław Piaściński powiedział: mam pytanie do twórców tego projektu uchwały czy 
w czynnościach kontrolnych będzie wykorzystywana instytucja świadka koronnego.  
Radny Norbert Dawidczyk powiedział:  mam wrażenie, że jakieś lęki nas ogarniają 
w związku z  tym projektem uchwały. Mnie na przykład nie dziwi, że Miasto chce 
kontrolować dotacje, bo co w tym dziwnego, że chcemy kontrolować pieniądze. Jeżeli ktoś 
czuje się tym, że chcemy kontrolować poprzez wgląd w dokumenty, to nie wiem co w tym 
jest dziwnego. Ja bym się nie oprał tylko na tym, że ktoś cos powiedział, bo mi się wydaje, że 
pieniądze są wydane na to czy na to, tylko przede wszystkim na dokumentach. I t jest właśnie 
tu wpisane. Dalej – wyniki oględzin, rozumiem, że jakaś komisja idzie i chce zobaczyć co 
zostało kupione lub wyremontowane, więc mnie to też nie dziwi, dalej jest wymienione 
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zeznania świadków, no to mianem świadka nazywamy osobę, która jest jakoś związana ze 
sprawą. Możemy użyć innego słowa, inaczej nazwać, pracownik szkoły, dyrektor szkoły, ktoś 
tam jeszcze. Jest wymienione opinie biegłych, to rozumiem, że  opieramy się na opinii osoby, 
która ma pewne uprawnienia, i swoim podpisem może zagwarantować, że jest tak, albo tak. I 
na koniec jest wymienione w tym projekcie- pisemne wyjaśnienie kontrolowanych, 
rozumiem, że dyrektora, zarządy czy właściciela szkoły. Mnie tu nic nie dziwi, ja czuję się to 
zupełnie spokojny. Państwo mówicie o szkołach niepublicznych a ja widzę w projekcie 
uchwały dotacje dla szkół niepublicznych i publicznych. Więc szeroko do tego podchodzimy, 
ja nie czuję się zagrożony, tym bardziej jak pan mecenas powiedział, radca prawny pan 
Wadyński też się do tego ustosunkował. Więc ja osobiście będę głosował za.     
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: nas do tego typu działań 
mobilizują różne zasady związane z kontrolą zarządczą, ja bym jeszcze poprosił, aby pan 
dyrektor Mirosław Rosak w kilku zdaniach dopowiedział to co kierowało nami 
w przygotowaniu tego projektu.    
 Dyrektor WO Mirosław Rosak  powiedział: oczywiście w trakcie dyskusji nasuwają się 
różne wnioski, które mogą budzić wątpliwości, bo po to jest dyskusja. Jeśli chodzi o kontrolę 
zarządczą , o której bardzo często zapominamy. Organy administracji publicznej, państwowej 
są  zobligowane mocą ustawy o finansach publicznych, do prowadzenia takich działań i ich 
zakres obejmuje wszelkie czynności, zarówno te kontrolne jak i te monitorujące, które 
prowadzą przede wszystkim do przestrzegania wszelkich zasad  związanych z wydatkowanie 
pieniędzy publicznych. Jeżeli takich procedur byśmy nie uszczegółowili, gdybyśmy nie 
stworzyli konkretnych procedur kontrolnych, to  w przyszłości moglibyśmy spotkać się z 
zarzutem, że czegoś nie wypełniliśmy. Taka kontrola czeka nas od przyszłego roku, 
wprowadzamy też zasady szerokie w oświacie, wszelkiej edukacji ostrołęckiej. I od tego nie 
odstąpimy, bo obliguje nas do tego ustawa. Rozumienie kontroli zarządczej również poprzez 
monitorowanie działań czy też kontrolowanie działań w zakresie wydatkowania środków 
przeznaczonych na dotację jest jak najbardziej uzasadnione i wskazane.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział:  pewnie pan przewodniczący  
mnie  skrzyczy, ale chciałem pana Piaścińskiego uspokoić, że ani świadków koronnych, ani 
budzenia o 6 rano, ani podstawiania agentów. Będzie normalnie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: przywołuję pana do porządku. 
Żartobliwe porównania może pan przywoływać po sesji. Powiedział, że jest to dobre grono, 
aby na to spojrzeć trochę szerzej, czy to jest w porządku wobec młodzieży szkół publicznych 
niekontrolowanie aż tak ściśle wszystkich szkół  publicznych i niepublicznych. Z publicznymi 
jest trochę łatwiej, bo są to szkoły dla których organem prowadzącym jest miasto Ostrołęka, 
Miasto ma wgląd do wszystkich dokumentów i nie jest tylko takim zwykłym przepływem 
pieniędzy z budżetu państwo przez budżet miasta Ostrołęki, to są  środku publiczne i z 
chwilą, kiedy wpływają na konto Urzędu Miasta, to odpowiedzialny jest prezydent miasta 
Ostrołęki. Stąd chce, jak widzimy wyposażyć się w narzędzie, które pozwoli sprawdzać, czy 
te środki publiczne, które są nasze wspólne są wydawane zgodnie z ich przeznaczeniem. Tyle 
i aż tyle. Jest to dobre narządzie, bo to nie w porządku wobec innych uczniów, tych, którzy 
nie zawyżają ilości uczniów w klasach, nie oszukują Urzędu Miasta jako organu 
prowadzącego i nie robią innych różnych bezprawnych rzeczy. Po prostu byłoby nie w 
porządku. To rozumiem przyświeca tym, którzy przygotowali ten projekt uchwały, który 
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pozwoli sprawdzić. Nie w porządku byłoby wobec innych placówek, nikt nie powinien 
oszukiwać, ten grosz w oświacie jest coraz mniejszy. Budżet Państwa przesyła coraz mniejsze 
pieniądze, stąd chcemy jak najlepiej sprawdzać czy one są wydawane zgodnie z ich 
przeznaczeniem.          
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: a ja chciałem jeszcze naszym 
gościom powiedzieć, że pan przewodniczący był kiedyś moim uczniem, a teraz mnie 
przywołuje do porządku. Zobaczcie jaka kolej rzeczy.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: takie czasy, w życiu stałe są 
tylko zmiany. Przywołuję pana do porządku, bo to było nie na temat. Poddał pod głosowanie 
projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych oraz publicznych szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby 
fizyczne lub prawne oraz trybu i zakresu kontroli wykorzystania tych dotacji.   
Głosowanie: 
Za – 13 
Przeciw – 3 
Wstrzymało się  - 4 
Uchwała została podjęta.  
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa i poprawy jakości 
życia mieszkańców na lata 2012 – 2020 pod nazwą „Bezpieczna Przyjazna Ostrołęka 
Nasza Wspólna Sprawa”. 
Radny Ryszard Żukowski powiedział, że głosów jest 20 a radnych na sali 19.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że wszystko jest porządku, 
sekretarz radny Tadeusz Kaczyński dokładnie – jak nikt – liczy głosy, bacząc kto wyjdzie na 
chwilę.   
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Jerzy 
Grabowski powiedział, że komisja w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały wnioskuje 
głosami 2 za, przy 2 wstrzymujących się, przeciwnych nie było. O przyjęcie przedmiotowego 
projektu uchwały bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzy dyskusję w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że przedstawiamy projekt 
uchwały, który otwiera pole do wielu działań. Poprosił, aby twórca programu i sprawozdawca 
mógł zaprezentować nam główne zasady. Być może ten program trafi do osób, które chcą się 
dowiedzieć paru rzeczy o Ostrołęce.  Jest też część w programie, która stanowi wprowadzenie 
związane z naszą strategią rozwoju miasta, z informacjami  o mieście. Stąd cześć pierwsza 
czyli opisowa przypomina pewne dane o mieście Ostrołęka, a potem różne wytyczne oparte o 
dokumenty, oparte o informację jak to w innych częściach Polski się odbywa. Zanim pan 
Janusz Pawelczyk nas wprowadzi, chciałbym, abyśmy o tych sprawach założeniowych 
pamiętali. Cześć wprowadzająca i część jako punkt wyjścia do działania w najbliższej 
przyszłości.  
Doradca Prezydenta Janusz Pawelczyk dokonał multimedialnej prezentacji programu. 
Mówił o działaniach na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców, koordynacji tych działań, 
zwiększenie poziomu ochrony zdrowia, przeciwpożarowej. Mówił o podstawowym 
problemie, który się rodzi – sposobie realizacji tego projektu. Jeżeli nie zbuduje się systemu 



Protokół z XXXII sesji Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 października 2012 r.   Strona 14 z 45 

kontroli i rozliczania, to każdy projekt pozostanie tylko w formie literalnej. Nasz program 
poparty jest doświadczeniem wielu innych podmiotów, wiele z nich upadło, ponieważ nie 
były właściwie nadzorowane i pilotowane. Jeżeli chodzi o utworzenie przekazu medialnego, 
to jest to novum, które powstanie, utworzenie strony internetowej, dzięki której będziemy 
mieli możliwość przekazu informacji. Powiedział, że media często są wykorzystywane do 
przekazu informacji, które budzą niesmak. Strona internetowa będzie pozwala dotrzeć do 
mieszkańców Ostrołęki w różnym wieku i przekazać co się w mieście robi w zakresie 
poprawy bezpieczeństwa. Powiedział, że współpraca z kościołem  jest bardzo dobra, to dzięki 
tej współpracy udało się dotrzeć do ofiar przestępstw „na wnuczka”. Mogliśmy spotkać się z 
tymi ludźmi, rozdać ulotki. Współpraca ze Strażą Graniczną jest również, funkcjonują oni na 
terenie Ostrołęki. Przedstawił podstawowe kategorie zagrożeń, które występują. Powiedział, 
że bardzo ważne jest prowadzenie szkoleń, rozmów dotyczących potencjalnych zagrożeń. 
Chodzi o to, aby ochronić mieszkańców, przedsiębiorców przed zagrożeniami, które stwarza 
rzeczywistość. Mówił o stworzeniu indywidualnego zagrożeń.  Powiedział też o ocenie 
realizacji programu. Nie rozliczano programów w sposób efektywny. Z tego co zaplanujemy 
musimy się rozliczyć. Przypomniał o zeszłorocznym projekcie PAT i innych programach 
profilaktycznych. Powiedział, że wszystkie programy w kraju opierają się na programie 
„Razem bezpieczniej” jest to program, który kształtuje pewne ramy. Powiedział, że ten 
program jest początkiem długiej drogi, ale ma nadzieje, że przez najbliższe lata skutecznie 
uda się to zrealizować. Chodzi o to, aby budować wokół siebie środowisko, które da nam 
poczucie bezpieczeństwa. Powiedział, że ten program „zawisł” na stronie www Urzędu 
Miasta, każdy może się z nim zapoznać. Wyjaśnił jak został wybrany logotyp do tego 
projektu. Powiedział, że prawa autorskie do logotypu ma Miasto. Będzie wykorzystany w 
materiałach, koszulkach na stronie internetowej. Wspomniał o tym, że będzie tworzona mapa 
bezpieczeństwa miasta.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski podziękował panu Januszowi Pawelczykowi. 
Powiedział,  że mogliśmy się jeszcze raz zapoznać z założeniami projektu. On we wszystkich 
swoich obszarach dotyczy sprawy wyjątkowo ważnej to znaczy – bezpieczeństwa. 
Powiedział, że często przerzuca się odpowiedzialność za bezpieczeństwo na organy ścigania, 
ale w tym projekcie widać, że chcielibyśmy zaprosić do działań wszystkich. Bezpieczeństwa 
potrzebuje każdy, w różnych  obszarach w różnych sytuacjach życia, ale jest to tak 
fundamentalna potrzeba, że trzeba zrobić wszystko, żeby choć o drobinę te poczucie 
zwiększyć.  Miasto Ostrołęka, pomimo tego, że nie jest uznawana za szczególnie 
niebezpieczne, ale wiele do zrobienia jeszcze jest. Przy zaangażowaniu wielu środowisk wiele 
dobrych rzeczy można jeszcze zrobić.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Mirosław Dąbkowski powiedział: czuję się wywołany do  głosy, w trakcie komisji 
rzeczywiście zadałem szereg pytań, bo miałem wątpliwości, w trakcie głosowania 
wstrzymałem się od głosu, żeby dać szansę, bo generalnie jest za bezpieczeństwem, tego typu 
programami. No niestety muszę powiedzieć, że ta szansa została zmarnowana. Być może 
gdyby nie ta moja szansa ten projekt nie znalazłby się dziś w obradach. Dziwi mnie, że autor 
powołuje się na to, że na program „Bezpieczna Polska” z 2007 roku. To jest program sprzed 5 
lat i można zadać pytanie co przez te 5 lat się działo. Druga rzecz, że wygląda to na 
sztampowy, rutynowy program i mnie nie podoba się jego ogólnikowość. Cele są bardzo 
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ogólne  i można je wpisać zawsze i wszędzie. Nie ma konkretnych celów poziom 
bezpieczeństwa czy liczba wypadków. Tutaj nie ma żadnych założeń programowych i tak 
naprawdę, to nie będzie z czego się rozliczać. Jest harmonogram, ale w harmonogramie to we 
wszystkich tabelkach jest „proces ciągły”, albo ocena co 2-3 lata. Tego programu nie będzie 
jak rozliczyć. Doskonale wie co to są służby zespolone i kościół. Ale jego pytanie dotyczyło, 
czy te inne instytucje typu PPiS w Ostrołęce, Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami, 
wytypowane niepubliczne zakładu opieki zdrowotnej, placówki służby zdrowia i Straż 
Granicza, o to się pytałem, bo ja doskonale wiem co to jest Straż Graniczna, może operować 
na terenie Ostrołęki. Czy te instytucje na ten temat cokolwiek wiedzą. Moim zdaniem ten 
program to jest w znaczniej mierze wchodzenie w kompetencje innych organów. Uważa, że 
ani pan prezydent, ani rada nie ma prawa wchodzenia w intensywność działań operacyjnych 
policji. Źle będzie wyglądało jeżeli rada będzie napierać na zwiększenie kontroli 
przewoźników w zakresie stanu technicznego pojazdów, ilość przewożonych pasażerów, 
czasu pracy kierowcy i prędkości jazdy. To chyba nie jest kompetencja rady i chyba nie na tak 
szczegółowych zadaniach powinno nam zależeć. Ja również pytałem na komisji, i jakaś 
odpowiedz została udzielona, ale ja i tak się nie zgadzam z tym, że ni jest kompetencją 
samorządu podejmowanie działań do ograniczenia przestępstw gospodarczych, 
funkcjonowania szarej strefy, niezgodnego z prawem wykorzystywania programów 
komputerowych oraz naruszania praw autorskich. Od tego są inne kompetentne  organy. 
A tutaj można mieć wrażenie, że chodzi  o stworzenie jakiejś instytucji, organu nadrzędnego 
nad służbami zespolonymi, głównie chyba  w sprawy policyjne. Chciałaby, aby pan prezydent 
udzielił odpowiedzi, bo tu mówi się o stworzeniu funduszu aktywności społecznej, przekazu 
medialnego, który za pewne będzie kosztował. Utworzono logo dla tego programu. Logo 
kosztowało 1500 zł, jakie pan prezydent przewiduje koszty funkcjonowania tego programu, 
bo moim zdaniem może prościej byłoby te środki przekazać na budowę komendy czy tam 
inne cele związane z bezpieczeństwem. Niż płacić za logo i takie działania, które tu nie są 
wyszczególnione. Doradca podkreślał na komisji, że w tym programie są nowatorskie 
rozwiązania, chciałbym się zapytać, które rozwiązania są aż tak nowatorskie.     
Doradca Prezydenta Janusz Pawelczyk powiedział: użył pan nazwy „Bezpieczna Polska” – 
nie ma takiego programu. Program „Razem bezpieczniej” jest programem ramowym do roku 
2015. Jeżeli chodzi o finanse, to mam wrażenie, że wydatkowanie kwoty kilku tysięcy 
złotych, także środków unijnych i cała masa innych możliwości, zakładam, że za te pieniądze 
komendy się nie skończy. Ustawy obligują samorząd do określonych działań, do programów, 
to samorząd ponosi również odpowiedzialność za bezpieczeństwo. Ten projekt przewiduje 
pewną koordynację i współpracę. Bez współpracy, bez jedności w działaniu tak naprawdę nie 
osiągniemy nic. Wydaje mu się dziwne poddawanie w wątpliwość tego typu projektów. 
Byłoby dziwne, i byłoby to pierwsze miasto w Polsce, gdzie całość działań profilaktycznych 
spada na policję. To dzięki radnym i dofinansowaniu udaje się realizować fantastyczne 
projekty.  Jeżeli nie będzie współpracy, to będzie to kolejny program, który będzie sobie 
leżał, chodzi o realną poprawę bezpieczeństwa.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: smutno jest, że jest ważny 
program a są jakieś znaki zapytania. Trzeba się trzymać pewnej logiki postępowania, skoro 
jest zarzut że program jest wchodzeniem w czyjeś kompetencje, to ja jeszcze raz chcę 
przypomnieć, że budowa komendy nie jest naszą samorządową kompetencją. Jest to zadanie 
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rządowe. A tymczasem od wielu lat samorząd miasta Ostrołęki pomaga tej budowie. Tym 
programem nie wchodzimy w czyjeś kompetencje a jeśli chcemy zaangażować się jeszcze 
bardziej, bo przecież działania są prowadzone, to na pewno będzie to ku dobru wspólnemu. 
Co do budowy komendy ten grosz faktycznie niewiele by pomógł, ale przypominam z 
satysfakcją, że miasto Ostrołęka od wielu lat wspiera działania policyjne nie tylko przy 
budowie komendy, ale wcześniej przy bardzo ciekawym programie wsparcia. Kilka tysięcy 
złotych, które poszłoby z Urzędu Miasta nie rozwiąże problemu, ale czy takie czy inne uwagi 
o wchodzeniu w czyjeś kompetencje nie przeszkodzą miastu Ostrołęka działać dla 
bezpieczeństwa wspólnego i wspierać tak ważne zadania jak budowa komendy.  
Radna Anna Szczubełek powiedziała: mam pytanie do pana Pawelczyka, doradcy, autora 
tego programu. Jaka będzie rola przedstawicieli kościoła w tym programie.     
Doradca Prezydenta Janusz Pawelczyk powiedział: będzie to rola partnerska, do wielu 
osób dotarliśmy  poprzez kościół.      
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że w jednym z programów 
kierowanym do osób starszych, aby przypomnieć, ostrzec, uczyć sposobu postępowania 
wobec zagrożeń np. „metodą na wnuczka”. Policjanci w tym programie zwrócili się do 
przedstawicieli kościoła hierarchicznego i często informacja, zaproszenie z osobami starszymi 
przez tę informację parafialną okazały się skuteczniejszymi. Do wielu środowisk można 
dotrzeć poprzez informację czy zaproszenie także w parafii.  
Radna Anna Szczubełek powiedziała: to są takie moje sugestie. W podstawowych celach 
programu jest zapisane utrzymywanie dobrego wizerunku policji, straży miejskiej, straży 
pożarnej. Z tego co mi wiadomo, to powinno znane być nam, policja powinna wiedzieć o tym, 
to mi się nie podoba – utrzymywanie dobrego wizerunku.   
Doradca Prezydenta Janusz Pawelczyk powiedział: wizerunek w odniesieniu do tego 
projektu jest bardzo istotny. Powiedział, że to są ramy w ramach których podejmowane są 
działania.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: też zależy nam na tym, aby przez 
program doprowadzać do bezpośrednich kontaktów. Chcemy, aby  funkcjonariusze nie byli 
postrzegani jako ci, którzy są od karania, ale ci, którzy są od współpracy. Na każdym polu, 
każe środowisko ma dobre dokonania, ma też czasem … wiadomo, tam gdzie człowiek, tam 
bywają i błędy. W tym wizerunku między innymi i o takie sprawy  chodzi. Jeżeli w tych 
programach profilaktycznych będą brali udział mundurowi, to może gdzieś u kogoś kto 
kojarzył, że to są ci, którzy zasadniczo zajmują się karaniem też może w tym wizerunku coś 
się zmieni.  Ja to obserwuje na przykładzie ciekawego programu skierowanego do pań „Bądź 
bezpieczna”. Te relacje są bardzo ciekawe, kiedy policjant dobrze przygotowany rozmawia na 
różne tematy, pomagają rozwiązać problemy. Jeśli mówimy o wizerunku to nie w takim 
kontekście, żeby ogłosić, że wszyscy strażnicy czy policjanci, samorządowcy są wspaniali, 
ale chodzi o budowanie tych ram zaufania, że pewne rzeczy można robić wspólnie.    
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Wiesław Szczubełek powiedział:  to bardzo dobry, 
kompetentny, profesjonalnie przedstawiony i oczekiwany  program. Zabezpieczenie 
bezpieczeństwa mieszkańcom naszego miasta, to proces ciągły i można byłoby  go w 
nieskończoność ulepszać. Ten program oprócz ogólnych założeń, zawiera także wiele 
szczegółowych rozwiązań. Jest harmonogram zadań, są wyznaczone podmioty 
odpowiedzialne za ich realizację, są wyznaczeni partnerzy tego programu. To jest wartość 
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tego programu. To nie ogólne zapisy mówiące o niczym, tu właśnie możemy doszukać się 
szczegółów. Jeżeli będą, a na pewno będą wydatkowane jakieś środki z budżetu na 
bezpieczeństwo, to bardzo dobrze. Z wielką przyjemnością poprę ten program.  
Radny Mirosław Dąbkowski powiedział: oczywiście jestem za bezpieczeństwem, za 
lokowaniem środków służących poprawnie bezpieczeństwo, tylko mi chodzi o to, że może 
lepiej lokować te środki w działania konkretne, a nie w logo czy też inne tego typu działania. 
Pytałem się o wysokość środków finansowych i nie otrzymałem odpowiedzi, być może skutki 
finansowe powinny być w projekcie uchwały. Jeżeli nie ma, to nie ma, ale się chciałem spytać 
pana prezydenta w tym roku albo w przyszłym jaką wysokość środków finansowych Urząd 
przewiduje na realizację.    
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: na ten rok oprócz kosztów 
druku, wielu środków nie przewidujemy, w przypadku działalności informacyjnej czy 
konferencyjnej, to będę państwa na bieżąco informował. Logo czy inne działania mają 
zachęcić i sprowokować w najlepszym tego słowa znaczeniu do działań wspólnych. To nie są 
nowe rzeczy ani takie, które tylko w tym programie są stosowane. Pewna otoczka jest 
konieczna do tego, żeby program wciągnął, aby ludzi zachęcić do działania. Jeżeli jest to 
problem, że na logo zostały jakieś pieniądze wydane, na pracę twórcza czyjąś, ale przez w 
perspektywie oso gniemy to, że chociaż jeden człowiek zostanie uratowany, to co to za 
porównanie. Zawsze jest tak, że przy działaniach dotyczących  najważniejszych spraw jest 
pewna otoczka i to nawet w relacjach ludzkich. Jeśli mężczyzna spotyka się z kobietą, to 
kupuje jej czasem kwiaty   a nie tylko kotleta schabowego.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział: ja się bardzo cieszę, że powstaje pierwszy dokument 
zbiorczy jakie mamy potrzeby, jakie mamy zagrożenia. Twórcom dziękuję za tego typu 
inicjatywę.  Muszę podkreślić i pochwalić, że bardzo dobrze jest zrobiona inwentaryzacja 
potrzeb. Diagnoza różnych rzeczy, które są w mieście. I to jest plus tego dokumentu, na 
pewno w jakiś sposób ten dokument będzie przydatny. Ale tak naprawdę to on nic nie wnosi 
nowego. Nie ma podanych konkretnych zadań w programie, które trzeba zrobić. Poprawa 
jakości dyslokacji służb policji, i później co, będziemy mówili: tak prowadzono prace 
poprawiające… tak to rozumiem. Muszą być podane konkretne zadania w przyszłości, nie 
wiem czy poprawić ten dokument, czy załącznik do niego zrobić, aby poprawić te 
bezpieczeństwo, określić termin realizacji.  W tym dokumencie nic się nie mówi o 
bezpieczeństwie ludzi bezdomnych, niepełnosprawnych, wykluczonych społecznie, przecież 
mamy samobójstwa, różne rzeczy. Bo tam trzeba docierać. Nic nie ma; pijani ludzie, gdzie są 
odwożeni, razy byłem w trudnej sytuacji w szpitalu i przyjechał mocno nietrzeźwy, 
przywieziony został, bo on chyba nie mógł jechać, obywatel Ostrołęki. Nie wiem czy w tym 
nowym budynku będzie sala wytrzeźwień, ale to też poprawa, podaję tylko przykład. Nie 
chciałbym analizować całego dokumentu. Konkretne muszą być określone zadania, termin ich 
realizacji. To jest takie moje zdanie. Środki finansowe, własne, cudze, unijne, po prostu 
źródła finansowania. Tego typu rzeczy, w przeciwnym razie ten dokument będzie, ale to jest 
po prostu półkroczek do tego co ma być. Na razie to wiemy co nam potrzebne, co mamy 
kontrolować. Te rzeczy, które są tu wypisywane, to robią odpowiednie służby. MOPR, policja 
źle pracuje, trzeba ich popędzić. To nie o to chodzi, trzeba im pomóc, trzeba wesprzeć 
nowymi działaniami. Tak do tego dokumentu podchodzę. Ja nie jestem przeciwny temu 
dokumentowi, ale nie będę również za, wstrzymam się.       
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Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: pan Janusz Pawelczyk już o tym 
mówił, ale jest prawnikiem i być może słowa kazuistyka nie dla wszystkich są zrozumiałe…  
Radny Wiesław Piaściński powiedział: proszę tego typu panie prezydencie…  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: proszę o ciszę, proszę nie 
przerywać. Pana prezydenta przywołuję do tematu a radnego proszę o powściągnięcie emocji. 
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: ja nie mówiłem do pana 
Piaścińskiego, ja tylko chciałem wyjaśnić… 
Radny Wiesław Piaściński powiedział: …. wielka inteligencja…   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: radny Piaściński przywołuję 
pana do porządku.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: chcę wyjaśnić, że nie jest to 
dokument kazuistyczny czyli taki, który by wymieniał wszystkie szczegółowe działania, 
myśmy od razu to powiedzieli i założyli, że ma to być stworzenie pewnych ram. A na 
przykład w sprawozdaniach z działań będziemy te przykłady podawać. I chciałem to 
powiedzieć jak najbardziej łagodnie nawiązując życzliwie to wypowiedzi pana Piaścińskiego, 
no ale widocznie się znowu nie zrozumieliśmy. Zatem gdy mówimy o owych dyslokacjach, to 
chcę przypomnieć, że myśmy już pewne działania prowadzili. Jeśli były środki i wspólne 
patrole straży miejskiej  i policji to często były one kierowane tam, gdzie społeczeństwo przez 
Rady Osiedlowe zgłaszało. To były konkretne działania, ale my nie sililiśmy się, żeby w tym 
programie zapisać wszystkie takie przykładu, bo trzeba by było setki stron zapisać. Mówię to 
jak najbardziej pokojowo, a nie po to, żeby się z kimś spierać. Są różne metody czy 
metodologie tworzenia dokumentów. Można przewidzieć setki działań a można założyć, że w 
pewnych obszarach próbujemy działać. Naprawdę jestem nastawiony życzliwie i pokojowo 
także do osób, które mają różne zdania co do metody czy metodologii tworzenia 
dokumentów. Jedno drugiemu nie zaprzecza.  Co do źródeł finansowania, to było tutaj 
przypominane i warto by było pozytywnie, obiektywnie spojrzeć na ten program. My nie 
zakładamy, że jest to koniec, że jest to już finał, że jak rada przyjmie, to od jutra będzie super 
bezpiecznie. Takich mistrzów nie ma. Z jednej strony mamy szacunek do działań 
podejmowanych przez różne służby i środowiska, przez działalność społeczną. Ale chcemy to 
zbierać, organizować, zapraszać nowe środowiska i działać w tym kierunku, żeby konkretny 
człowiek w Ostrołęce mógł choć odrobinę bezpieczniej żyć.  
Radny Jerzy Grabowski powiedział, że chce podać przykład z ostatniego spotkania z 
mieszkańcami Wojciechowice. Tam właśnie był bardzo trudny temat budowy i poruszana 
była sprawa bezpieczeństwa, tam się mogliśmy dowiedzieć jakie są inicjatywy te oddolne. 
Tam było ukierunkowane na to, że Rada Osiedla, przewodniczący, mieszkańcy w tym by 
uczestniczyli. Jeżeli chodzi o wizerunek policji i innych służb, to chyba zależy nam na tym, 
aby ten wizerunek był dobry, dofinansowanie do komendy i podobne sprawy temu służą. Tak 
samo jak mówimy o bezpieczeństwie tych młodych uczniów, którzy są dziś na sesji. To 
dotyczy ich, organizacji szkolnych, mogą się w to włączyć. To jest dla bezpieczeństwa 
naszych mieszkańców. Ja będę głosował za.  
Radny Sławomir Kot powiedział: pan Pawelczyk użył tutaj, że środki w policji są 
ograniczane i coraz mniej pieniędzy jest. Nie wiem, czy coraz mnie pieniędzy pozwala nam 
na stworzenie takiego programu, żeby wyręczać policję. Policja ma swoje obowiązki, na ile to 
już każdy określa, co ma zetknięcie z tym. Ale takich sformułowań używania, że ten program 
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tworzymy bo fundusze są coraz mniejsze na komendę… no przepraszam… ja nie ten, nie 
chciałbym tu dyskutować.   Ten oczekiwany program, jak powiedział mój przedmówca, 
chyba nie jest oczekiwany w tym wymiarze w jakim tutaj przedstawiamy. Zbyt mało osób wie 
na ten temat cokolwiek, co ten program będzie miał stworzyć. Po drugie, bardzo niesmacznie 
według mnie, nigdy do internetu nie zaglądam, czy nie przytaczam, ale to co zwrócono mi 
uwagę, żebym przeczytał wczoraj w internecie na temat tego programu i wypowiadali się 
młodzi ludzie, no to przykro mi twierdzić, że ten program to jest dobry program. Ja tutaj nie 
neguje, że to zostało ściągnięte z Koszalina czy coś tam, czy coś tam… to mnie nie interesuje, 
ale wiele aspektów w tym programie nie powinno się znaleźć. A wiele aspektów przekracza, 
to co powinno zajmować się odpowiednie służby a nie jako ciało społeczne.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: przypomina, że nie 
dyskutujemy nad tym ile pieniędzy ma policja, mniej czy więcej, ale nad programem.  
Radna Irena Nosek powiedziała, że przeczytała program i uważa, że ogólne założenia są 
dobre. Program ten jest programem, którego treści wpisują się całkowicie w Rządowy 
Program Ograniczania Przestępczości i Aspołecznych Zachowań „Razem Bezpieczniej”. 
Jasne są cele programu. Są podane podmioty, które będą uczestniczyć w tym programie. 
Pewnie, że wszyscy nie będą zajmować się wszystkim, ale ja odniosę się do oświaty. 
Wcześniej tu padły zarzuty, że nie ma konkretnych działań, proszę państwa jest. Na przykład, 
gdy chodzi o bezpieczeństwo w szkole. Przytoczyła fragment z programu: Realizacja 
autorskich programów wychowawczych, profilaktycznych w placówkach oświatowo – 
wychowawczych w zakresie: 
- profilaktyki narkotykowej i alkoholowej oraz zażywania innych środków odurzających 
- promowania zdrowego stylu życia, wolnego od używek i alternatywnych form spędzania 

czasu wolnego, 
oraz prowadzenie zajęć o charakterze sportowym w szkołach i klubach sportowych dla dzieci 
i młodzieży. Wiem, że takie programy są realizowane i to służy bezpieczeństwu. Proces jest 
ciągły. W sposób ciągły troszczymy się o bezpieczeństwo, później będzie analiza, szkoły będą 
zdawały sprawozdania co zrobiono w tym zakresie, ile wyszło, ile nie wyszło. Nie ma tak, że 
szkoły nie współpracują z komendą. Bo są uczniowie, którzy wagarują i zgłaszamy na 
komendę takich uczniów, oni wspierają nas w działaniach. Poruszono wiele aspektów życia, 
przemoc w rodzinie, bezpieczeństwo w ruchu drogowym, zdrowia publicznego. Jest to 
program dobry według mnie.  
Radna Magdalena Jaworowska powiedziała, że osobiście się cieszy, że jest ten program, że 
będziemy mogli go realizować. Natomiast trudno tu za wcześnie oceniać. Ponieważ tak jak 
pan Pawelczyk powiedział, będziemy rozliczać powoli i wtedy będziemy mogli powiedzieć 
jak program funkcjonuje i w których dziedzinach. Natomiast gdy chodzi o współpracę, to ja 
się bardzo cieszę, że jest taka współpraca i z kościołem, i z Radami Osiedli czy organizacje 
pozarządowe, ponieważ tak naprawdę na przykładzie MOPR mogę powiedzieć, jeżeli nie 
było by współpracy z innymi instytucjami, to naprawdę byłoby ciężko. Współpraca jest 
bardzo ważna. Chciałam też poruszyć kwestię bezpieczeństwa w Urzędzie Miasta. Ja ostatnio 
byłam świadkiem takie przykrej dla mnie i nie tylko sceny i chciałabym… bo wiemy 
wszyscy, że urząd jest dla  mieszkańców, musi być otwarty, natomiast powinno być również 
zagwarantowane bezpieczeństwo w tym urzędzie dla pracujących tam ludzi i prezydenta. I 
chciałam zwrócić uwagę, żebyście państwo pomyśleli o zamontowaniu jakieś bramki, bo ja 
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każdy może wejść do pokoju kiedy chce i kto chce. Mieliśmy taki przykład tragiczny w 
Biurze Poselskim w Łodzi i ja bym nie chciała, aby do czegoś takiego doszło w Ostrołęce. 
Proszę to wziąć pod uwagę.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: proszę o zrozumienie, że chodzi 
mi nie o polemikę, ale tylko o informację. Radny Sławomir Kot wspominał, tak to 
zrozumiałem, że wielu ludzi jeszcze nie wie o tym programie.  Ja się zgadzam z panem, ale w 
chwili, gdy Rada Miasta ten program uchwali, to my oczywiście będziemy z ta informacją 
starali się jeszcze bardziej docierać. Będziemy starali się do poszczególnych zadań zapraszać 
poszczególne podmioty, zachęcać do współpracy. Postulat upowszechnienia informacji ja 
biorę mocno, bo jest to słuszna uwaga. Jeżeli zaś chodzi o jakieś doniesienia internetowe, to i 
młodzież i my jesteśmy na tyle dorośli, że nie wszystkie źródła należy poważnie traktować. 
Są czasem takie źródła, że mają poziom rynsztoku i nie ma co się zastanawiać co oni tam 
piszą.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział: proszę do tematu. To były 
opinie radnych.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: ja też wygłosiłem swoją opinię. 
My dziś proponujemy, z szacunkiem do tego co już się dzieje, jakby ramy, które pozwolą 
działaś jeszcze bardziej w istotnych obszarach naszego życia. Jeszcze odniesienie do tego co 
poruszyła pani Jaworowska, urząd bez wątpienia musi być otwarty my nie zamierzamy się 
oddzielać od ludzi, dziękuję za troskę i życzliwość, prezydent to jakoś się wybroni, to jest 
prostsze. Jednak ja też doświadczam troski o moich pracowników, zwłaszcza o kobiety, które 
pracują w urzędzie miasta, to nie jedyna sytuacja, kiedy różne sprawy się u nas zdarzają. 
Oczywiście chcielibyśmy znaleźć dobry złoty środek. Z jednej strony czasowy, ale 
pracodawca, chciałbym uchronić moich pracowników, zwłaszcza gdy chodzi o 
bezpieczeństwo pań tu pracujących, żeby tu po prostu dało się normalnie i bezpiecznie 
pracować. Z drugiej strony mamy świadomość, że Urząd Miasta jest dla obywatela i osoba, 
która ma tutaj cos do załatwienia, ona musi mieć dostępność. Ja nie mam na dzisiaj 
konkretnych odpowiedzi, ale wiem o czym pani mówi, i wiem, że są to bardzo ważne sprawy. 
Ja jestem kierownikiem urzędu i to co pani powiedziała, to też jest moją troską… osoby tutaj 
pracujące muszą pracować w normalnych, bezpiecznych, warunkach.  
Radna Grażyna Sosnowska – powiedziała, że z uwagą przeczytała ten program i nie powie, 
że jest specjalistką od pisania programów, ale zdarzyło się jej kilka programów napisać, 
oczywiście w skali zupełnie mniejszej niż zrobił to pan doradca pana prezydenta. Oczywiście 
nigdy nie jest tak, że w żadnym pisanym programie nie ma takich zadań szczegółowych, 
ponieważ jest to niemożliwe do zrobienia. Dobrze, że są wskazane cele i podmioty, które 
będą współpracowały właśnie w realizacji tego programu. Zasadnym jest żeby ten program 
otrzymały wszystkie podmioty, które są wyszczególnione w harmonogramie realizacji zadań. 
I jeżeli byśmy chcieli żeby ten program był dobrze realizowany i żeby przyniósł realizację 
określonych celów i żeby przyniósł wymierne skutki to dobrze by było żeby każde z tych 
wymienionych podmiotów w swoim maleńkim zakresie ustaliły zakres zadań i włączyły się 
fizycznie, wykazały to na piśmie i włączyły się w taką aktywną i taką solidną realizację 
właśnie w tych obszarach, za, które są odpowiedzialne i wtedy, jeśli te wszystkie małe organy 
pracowałyby rzetelnie, bo na pewno mają większą wiedzę niż taka wiedza, która płynie gdzieś 
z organu wyższego rzędu, to jest szansa na to, że będzie to skuteczne i realizowane tak 
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naprawdę z głową, z umiarem i może to być tak, że niektóre z tych zadań mogą być w 
mniejszym zakresie robione inne w większym, dlatego, że to właśnie ci ludzie, którzy pracują 
w wymienionych organizacjach czy instytucjach i organizacjach lokalnych, społecznych to 
wiedzą najlepiej, jakie problemy ich nękają. Mówi to, dlatego, że w jej osobistym odczuciu 
może to po prostu nie jest wyartykułowane w tym programie, ale jest charakterystyka różnych 
gremiów Ostrołęki, ale np. nie ma napisane w tym, w jakim zakresie i z jakimi problemami 
się borykają, np. nie ma tego w przedszkolach, szkołach. W związku z tym myśli, że jest to 
oparte na pewnej diagnozie, natomiast z tego tak naprawdę to nie wynika skąd wzięły się te 
obszary oprócz jednego momentu gdzie pan doradca napisał, że opiera się na informacji 
Komendy Miejskiej Policji „Stan bezpieczeństwa publicznego z roku 2011”. Więc te małe 
podmioty, które będą to realizowały na pewno mają wiedzę szerszą, bardziej dokładną i 
bardziej szczegółową stąd też prosi pana prezydenta żeby zechciał rozesłać ten program do 
wszystkich osób, wszystkich podmiotów, które będą go realizowały z prośbą o to żeby w 
danym obszarze każdy napisał to, co może zrobić. Bo wiadomo w szkołach jest na pewno 
łatwiej, bo pedagodzy piszą programy dotyczące bezpieczeństwa. Natomiast w innych 
instytucjach nie wie jak to jest, ale też należałoby ten program ująć tak dosyć szczegółowo i 
na pewno tylko w takim wymiarze, który dotyczy danej osoby. Nie silmy się na to żeby 
wszyscy robili wszystko.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa i 
poprawy, jakości życia mieszkańców na lata 2012 – 2020 pod nazwą „Bezpieczna Przyjazna 
Ostrołęka Nasza Wspólna Sprawa”, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 3 
Uchwała została podjęta. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – podziękował za przyjęcie tego programu. Naprawdę 
on może posłużyć temu żeby w Ostrołęce żyło się bezpieczniej. Jeśli choć jeden uczeń w 
szkole będzie czuł się i żył bezpieczniej, jeśli choć jedna osoba starsza czy młodsza będzie 
mogła także przez ten program spokojniej żyć to myśli, że było warto. A te uwagi 
merytoryczne my oczywiście razem z twórcą programu panem Januszem Pawelczykiem 
mocno weźmiemy pod uwagę. Informacyjnie i merytorycznie będziemy pracować, bo jak pan 
Janusz Pawelczyk wspomniał to jest program otwarty. Tu nie ma z naszej strony 
przeświadczenia, że stworzyliśmy, czy pan Janusz, jako twórca główny stworzył dzieło, które 
mamy odłożyć. Poprosił żeby jeszcze jeden, ktoś powie tylko porządkujący, ale jednak 
projekt uchwały, żeby radni przegłosowali. Poprosił, żeby wysoka rada zgodziła się na 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki ZWFOŚiGW. Myśmy powzięli informację i chcieliśmy to uzupełnić, 
że oto w jednym z naszych projektów realizowanych przy udziale ze środków z WFOŚu 
nastąpiła różnica sięgająca 190 czy 180, zaraz to przeliczy, ale żeby cały porządek w naszych 
dokumentacjach był, chciałby ogromnie przeprosić i poprosić żeby przed jeszcze prognozą 
finansową i zmianami w budżecie ten projekt został przegłosowany. Oczywiście pani 
skarbnik wszystkich należnych wyjaśnień dokona. Przeprosił za ten tryb.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał panią skarbnik czy ta uchwała ma 
związek z projektem z punktu 11 lub z 12 z autopoprawkami i powinna być wprowadzona 
przed tymi punktami, czy może być po tych punktach. 
Skarbnik Miasta Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, że ta uchwała ma związek z 
autopoprawką, która została wniesiona i powinna być wstawiona przed wieloletnią prognozą 
finansową. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – postawił wniosek, żeby na wniosek 
prezydenta wprowadzić do porządku dzisiejszych obrad punktu 10j, tj. rozpatrzenie projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
WFOŚiGW, 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Punkt 10j został wprowadzony do porządku obrad sesji. 
Przywitał nauczyciela wiedzy o społeczeństwie panią Joannę Karczewską wraz z uczniami 
klas III c i III d Gimnazjum nr 5 w Ostrołęce. Zachęcał do uczestniczenia w obradach i 
przysłuchiwania się temu a potem zaprosił na smaczny skromny poczęstunek do pokoju 
przewodniczącego rady miasta (pok. 103).  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Tadeusza Piotra Pajewskiego), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Tadeusza Piotra Pajewskiego), 
Głosowanie  

Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Jerzego Józefa Tonewo), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
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Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Jerzego Józefa Tonewo), 
Głosowanie  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Mariana Lesława 
Szaramy), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Mariana Lesława Szaramy), 
Głosowanie  

Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
10a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. Pani Hanny Grądzkiej), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Powiedział, że to jest wyraz naszej wdzięczności za to, co TPD robi w naszym mieście, 
szczególnie mówi tutaj o prowadzeniu świetlicy środowiskowej na osiedlu Wojciechowice. 
Na ręce członka zarządu pani Grażynie Sosnowskiej składa tutaj podziękowanie w imieniu 
ostrołęckiego samorządu. Poprosił przekazać pani prezes. Cieszy się, że ta uchwała właśnie 
teraz jest przed wysoką radą do podjęcia.  

Radna Grażyna Sosnowska - powiedziała, że bardzo chciała podziękować komisji, że 
zechciała przyznać takie odznaczenie, ponieważ uzasadnienie było bardzo szczegółowe, 
bardzo dokładne i naprawdę pani Hanna Grądzka, prezes TPD, naprawdę wpisuje się 
pozytywnie w wizerunek miasta Ostrołęki.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pani Hanny Grądzkiej), 
Głosowanie  

Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
10b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Kazimierza Górskiego), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Kazimierza Górskiego), 
Głosowanie  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
10c. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Janusza Kalinowskiego), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
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Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Janusza Kalinowskiego), 
Głosowanie  
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10d. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Norberta Józefa 
Kasperka), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Norberta Józefa Kasperka), 
Głosowanie  
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10e. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Józefa Klimuta - 
pośmiertnie), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Józefa Klimuta - pośmiertnie), 
Głosowanie  
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10f. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Stanisława 
Piaszczyńskiego), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Stanisława Piaszczyńskiego), 
Głosowanie  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
10g. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Jacka Wielochowskiego), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Jacka Wielochowskiego), 
Głosowanie  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10h. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. pana Waldemara Wołosza), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Gosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. pana Waldemara Wołosza), 
Głosowanie  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10i. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, (dot. Domu Pomocy Społecznej), 

Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Robert Bartkowski – powiedział, że Miejska Komisja ds. Nadania 
Odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Jerzy Grabowski – powiedział, że chciałby wyrazić swoje zdanie odnośne osób 
nominowanych do odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” a w szczególności ludzi 
związanych ze sportem. Jest to 50 rocznica klubu MZKS Ostrołęka i bardzo jest chwalebnym, 
że o takiej rocznicy nie zapominamy, bo nominowana są i pan doktor Kalinowski, są i 
trenerzy – Piaszczyński, Górski. Są byli znakomici sportowcy, Wielochowski, Wołosz. Śp. 
Pan Józef Klimut. Także zawsze można powiedzieć, że ktoś jeszcze powinien się znaleźć na 
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tej liście. To był bardzo trudny wybór. Była taka decyzja na Komisji Sportu żeby 
przynajmniej jeden reprezentant każdej dyscypliny był. Cieszy się, że jest ta ciągłość, że 
pamiętamy o tych ludziach, bo może nie wszystkim się to w życiu udało i wyszło tak jak 
powinno być, natomiast uczestniczyliśmy w sporcie i sport wiele nam dał, także myśli, że jest 
to wyróżnienie dla całego naszego sportu i tego klubu, który obchodzi 50-lecie. Z tego 
miejsca chciałby jeszcze podziękować aktualnemu prezesowi Bartkowskiemu za 
przygotowanie informacji i organizowanie tej rocznicy.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki”, (dot. Domu Pomocy Społecznej), 
Głosowanie  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10j. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej, 

Skarbnik Miasta Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, że 8 października została 
podpisana umowa na zadanie budowa sieci sanitarnej w pasie drogowym planowanej drogi 
łączącej Al. Jana Pawła II – osiedle Kwiatowe i ul. Chryzantemową z ul. Bohaterów 
Warszawy i oczywiście wynika to z kosztorysu. Jest to mała różnica 190 zł. Umowa pożyczki 
została podpisana na kwotę 329.577 zł. i dlatego niniejszym przedkładany jest projekt 
uchwały gdzie zastępujemy wcześniejszą kwotę kwotą właściwą.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Mirosław Dąbkowski – zapytał skąd ta różnica 190 zł., bo to taka niewielka różnica. 

Skarbnik Miasta Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, że z kosztorysu. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę  
w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2012 – 
2043 wraz z autopoprawką, 

Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Janusz Kołakowski – powiedział, że Komisja 
Budżetu i Finansów w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki 
na lata 2012 – 2043 wnioskuje głosami 6 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było o 
przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, że do punktu 11 mamy autopoprawkę i data 24 
października i w punkcie 8 mamy napisane, że dołącza się do projektu uchwały załącznik pod 
nazwą wykaz przedsięwzięć do WPFu. Mówił, że tego załącznika nie ma.  

Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk – powiedział, że w jego przekonaniu 8 pkt. powinno 
się czytać, iż tą autopoprawkę, którą prezydent przedkłada dołącza się do dokumentu raz 
budżetu miasta, dwa do prognozy finansowej, po czym następuje ujednolicenie tychże 
dokumentów. 

Radny Maciej Kleczkowski – w punkcie 7 mamy zmianę nazwy zadania inwestycyjnego, tj. 
budowa bloku socjalnego z budową bloku socjalnego przy ulicy Braterstwa Broni. Czy w 
związku z tym została podjęta decyzja, że budowa bloku socjalnego nastąpi przy ulicy 
Braterstwa Broni. 

Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że faktycznie z dotychczasowych 
rozpoznań przy Braterstwa Broni mamy jedyną działkę miejską, która by nadawała się do 
umieszczenia tam bloku socjalnego, ale po ostatnim spotkaniu z mieszkańcami Wojciechowic 
jeszcze raz podejmiemy się analizy wszystkich miejskich działek, które mogłyby nadawać się 
do budowy bloku socjalnego gdzie wystarczyłoby gruntów, gdzie uregulowana byłaby 
własność, gdzie też byłaby możliwość, gdy chodzi o plany zagospodarowania przestrzennego. 
Na dzień dzisiejszy faktycznie wydaje się, że to jest jedyna działka, ale jeszcze od ostatniego 
spotkania z mieszkańcami Wojciechowic tej analizy pełnej nie zrobiliśmy, więc stan obecny 
jest taki jak wskazujemy tutaj w projekcie. Natomiast działania nie zostały jeszcze skończone. 
Z jego wiedzy wynika, że wielu alternatyw nie znajdziemy, ale zgodnie z tym, czego 
podjęliśmy się na spotkaniu jeszcze raz taka analiza zostanie przeprowadzona. Natomiast na 
dzień dzisiejszy, jeśli nie znajdziemy alternatywy to będziemy proponować właśnie miejsce 
przy Braterstwa Broni. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2012 – 2043 wraz z autopoprawką, 

Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 1 
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Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian  
w budżecie miasta Ostrołęki na 2012 r. wraz z autopoprawką, 

Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Janusz Kołakowski – powiedział, że Komisja 
Budżetu i Finansów w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki na 2012 rok wnioskuje głosami 6 za, przeciwnych 
i wstrzymujących nie było o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Skarbnik Miasta Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, że zmiany wynikają z tytułu, iż 
podpisana została umowa między miastem Ostrołęka a starostwem powiatowym na 62.500 zł. 
Dotyczy to wpływu dotacji celowej ze starostwa powiatowego na zadanie „zakup 
dodatkowego wyposażenia do zestawu dwóch pojazdów rozpoznawczo-ratowniczych”. 
Wprowadzamy również tą kwotę 190 zł. o której była mowa wcześniej z tytułu podpisania 
umowy pożyczki z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska jak też zmniejszamy plan 
o 60.000 zł. w dziale „kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” i z tego tytułu uzupełniamy 
brakujące wydatki w naszych jednostkach oświatowych szczególnie z tytułu wynagrodzeń. 
Jak również zmiany dotyczą zakresu zadań inwestycyjnych roku 2012 i tutaj zmniejszamy 
plan wydatków na kwotę 73.000 zł.  
Radny Mirosław Dąbkowski – zapytał z jakiego tytułu i która szkoła otrzymała zwiększoną 
dotację, szkoła niepubliczna w kwocie 255.000 zł.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że to oczywiście nie dotyczy jednej 
szkoły tylko dotyczy planu dla szkół niepublicznych. Jak zawsze w trakcie roku uzupełniamy 
te zapisy i z reguły jest tak, że projekt budżetu na samym początku niestety nie zabezpiecza 
wszystkich potrzeb zwłaszcza, że także w trakcie roku jeszcze przybywa nieraz uczniów. 
Mieliśmy przypadki w szkołach niepublicznych gdzie ten nabór następował większy niż 
przewidywano. Zatem to nie są środki kierowane do jednej konkretnej szkoły, tylko 
uzupełniamy plan budżetowy w tych działach, które dotyczą szkół niepublicznych. Zresztą w 
wielu innych sytuacjach także uzupełniamy plan budżetowy dla szkół samorządowych.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, że ma dwa pytania. Pierwsze to odnośnie str. 3. 
Zmniejszona została dotacja dla jednostek…? o kwotę 0,5 mln zł. Czytamy, że to w związku 
z brakiem możliwości dofinansowania przez zarząd województwa mazowieckiego zadania 
dotyczącego utworzenia oraz prowadzenia Zakładu Aktywności Zawodowej w Ostrołęce. Nie 
jest możliwa realizacja zadania w bieżącym roku. Zapytał jak wygląda sytuacja utworzenia 
tego zakładu w związku z tym i czy zostanie utworzony. Drugie pytanie to str. 4. Zapytał o 
powód uzupełnienia planu wydatków na obsługę długu publicznego o kwotę ponad 350.000 
zł.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, on pierwszy punkt a drugi będzie prosił 
panią skarbnik. Gdy chodzi o proces tworzenia Zakładu Aktywności Zawodowej w Ostrołęce 
to samorząd miasta Ostrołęki, Rada Miasta, prezydent i jego współpracownicy to zadanie 
podjęliśmy. To były nasze wspólne decyzje o tym żeby i tworzyć zakład i zabezpieczyć 
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środki, które miasto mogłoby przeznaczyć na przygotowanie choćby budynku itd. Niestety 
nie udało się uzyskać wszystkich zgód i pomocy podmiotów dotujących, czyli strony można 
powiedzieć poza naszym tutaj samorządem. Oczywiście sprawa nie jest zakończona. 
Będziemy dalej starać się zwłaszcza, że mamy pełną gotowość i pragnienie utworzenia tego 
zakładu a przy tym, co wielokrotnie rada pokazała też pełną jedność w radzie, co do 
tworzenia zakładu. Zatem z odpowiedzi, które otrzymaliśmy wynika, że w tym roku już tych 
dotacji zewnętrznych nie będzie, więc zakład pewnie nie ruszy. Natomiast oczywiście my 
czynimy dalsze starania żeby w nowym roku ten Zakład Aktywności Zawodowej jednak w 
Ostrołęce zaistniał. To jest bardzo ciekawa forma organizacyjna gdzie o ile pamięta 70 osób 
całej załogi to osoby, które mają orzeczone o stopniu niepełnosprawności. Funkcjonowanie 
takiego zakładu sprawia, że osoby, które często właśnie borykają się z problemami 
zdrowotnymi a nie jednokrotnie i z finansowymi mogą oczywiście legalnie i z pełnymi 
zabezpieczeniami jak to niektórzy mówią grosz dorobić do swojej skromnej często renty czy 
innych uposażeń. Wiec sama forma bardzo ciekawa i cenna natomiast różne formalności 
sprawiły, że dotychczas jeszcze nie został ten Zakład Aktywności Zawodowej utworzony. 
Mówi to z całym przekonaniem. Te trudności nie zależały od decyzji rady czy też prezydenta 
miasta. Skoro w tym roku nie będzie jeszcze ruszał zakład, więc nie możemy i nie ma 
potrzeby żeby te środki zamrozić. Musimy je wykorzystywać w innych zadaniach. Natomiast 
oczywiście rezygnacji z tworzenia Zakładu Aktywności Zawodowej nie ma i jak wierzy nie 
będzie, ale ponieważ taki zakład funkcjonuje na zasadzie, gdy chodzi o finansowanie dotacji 
zewnętrznych stąd musimy wywalczyć te dotacje żeby zakład ruszył. Szczegółowe 
informacje, gdy chodzi o kolejność zdarzeń, gdy chodzi o korespondencje naszą ze stroną 
samorządu województwa czy też z instytucją wojewody mazowieckiego, tymi szczegółowymi 
informacjami służymy. Pan Marek Olszewski i pan Krzysztof Wojdyna pełnię dokumentacji 
posiadają. Zatem nie rezygnujemy z ZAZu w Ostrołęce. Widzimy sens tworzenia i 
utworzenia. Czekamy na ostateczne pozytywne decyzje organów zewnętrznych dotujących. 
Ostatnio miał okazję rozmawiać z panem marszałkiem Strzałkowskim i wspominał, że jemu 
też zależy żeby w Ostrołęce taki zakład powstał i obiecał żeby sprawdzić działania strony 
marszałkowskiej. 
Skarbnik Miasta Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, że od kilku ostatnich lat przy 
projekcie budżetu podjęte zostały uchwały odnośnie emisji obligacji. W tym roku na rok 2012 
było to 27 mln i oczywiście obsługa długu publicznego to nic innego tylko odsetki od tych 
obligacji.  
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał o 300.000 zł., które chcemy przeznaczyć dla MZK. 
Czy to są dodatkowe pieniądze, które chcemy im przekazać za zwiększony zakres usług czy 
ponad to, co już było wcześniej ustalone, czy to są jakieś dodatkowe pieniądze, które 
przekazujemy, bo rozumie, że jest plan na 2012 rok. Płacimy w transzach rekompensatę za 
bilety, natomiast tu się pojawiła dodatkowa kwota 300.000 zł. Co to oznacza. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że MZK współpracuje z miastem 
wykonując zadania gminy, ale też otrzymując środki. Faktycznie rekompensata tj. to 
podstawowe źródło. Także wpieramy MZK, gdy chodzi o projekty unijne bardzo z resztą 
ciekawe i przynoszące dużo dobra. I teraz bywa tak, że na początku w uchwale budżetowej 
znów to założenie, które przyjmiemy niestety nie jest takie żeby cały plan roczny wystarczał i 
stad te uzupełnienia. Teraz 300.000, niestety musi to ze smutkiem powiedzieć, bo tego grosza 
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w samorządzie za dużo nie mamy, ale to nie jest jeszcze cała kwota, którą będziemy z 
obowiązku mieli do przekazania MZK. Źródło, rekompensata gdzie się da wyliczyć wszystko, 
co się stronie MZK należy i dodatkowo ten projekt jeden, przygotowany porządny projekt 
unijny gdzie wiele, wiele mln z zewnątrz plus oczywiście środki własne, które MZK 
pozyskuje od miasta, stąd te kwoty, które raz po raz nasze pytania budzą, ale nie ma tutaj 
jakby szczególnego przez miasto dokładania do spraw nieprzewidzianych czy jakiś 
dodatkowych. Oczywiście inwestycje, które są realizowane w MZK one są związane teraz już 
prawie wyłącznie ze środkami unijnymi i z projektem, który wprowadzamy. Natomiast 
codzienne działania też mają swoje trudności choćby ten podstawowy, zmiany, gdy chodzi o 
ceny paliw. Tj. jakby główna bolączka naszej spółki. Także tj. uzupełnienie rekompensaty. 
Faktycznie gdybyśmy popatrzyli na plan z projektu uchwały budżetowej pierwszej to 
niedoszacowanie tam było, ale w trakcie roku jakiś wydatków specjalnych dodatkowych nie 
było. 
Radny Mirosław Dąbkowski – „panie prezydencie może to drobna sprawa, ale ja uważam, 
że takie kwoty jak 355.000 – uzupełnienie planu wydatków na obsługę długu publicznego o 
odsetki to powinny być uwzględniane w planie pierwotnym albo wtedy, kiedy dług jest 
zaciągany, bo to przecież wiadomo jest oprocentowanie, wiadomo, jakie jest i wiadomo, jakie 
odsetki, w którym momencie będzie trzeba płacić i to powinno być przy planie budżetowym 
dorocznym albo, kiedy jest zwiększenie w pozycji kwotowej. To wtedy automatycznie 
powinny być dopisywane również odsetki moim zdaniem”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że oczywiście, co do zasady z panem 
Mirosławem Dąbkowskim się zgadza. Natomiast jakby tutaj różnica, bo ma rację. Powinno 
być to od początku wpisane, zaplanowane i wtedy zmian w budżecie nie trzeba by 
wprowadzać. Natomiast tylko dzieli się jakby tą trudnością, że jak na pewno pamiętamy 
wszyscy sama procedura uchwalania budżetu ma jednak pewne swoje utrudnienia. Nie 
wszystkie jest w stanie może powyjaśniać, ale choćby to, że po stronie dochodowej nie 
możemy zasadniczo wpisać np. środków, które mamy nawet już z umowy podpisane, gdy 
chodzi o refundację różnych unijnych inwestycji, to sprawia, że na początku jak tworzymy 
projekt budżetu mamy tą świadomość, że to jest taki punkt wyjścia i teraz żeby być w zgodzie 
z zasadą choćby porównania stron wydatkowej i dochodowej, czasem takie niedoszacowania 
po prostu są. Ubolewa nad tym, ale z drugiej strony nie zna lepszych rozwiązań. Jeśli np. 
jeszcze parę groszy wpłynie nam za ulicę Korczaka, która dawno została skończona czy też z 
innych jeszcze źródeł to po prostu stoimy przed dylematem gdzie jakby te planowane potem 
środki wpłyną, co z nimi zrobić. To nie jest trudno tylko jakby gdzie zostawić tę rezerwę żeby 
potem uzupełnić środkami. Często jest wiele zadań realizowanych ze środkami 
zewnętrznymi, które rozliczamy niestety tak, że najpierw miasto zakłada pewne pieniądze, 
wypłaca po skończonej pracy wykonawcy a dopiero potem stara się o refundację i tych 
spodziewanych refundacji niestety do planu budżetu, do uchwały budżetowej z góry wpisać 
nie można. Stąd te braki, na które tutaj choćby w tym przypadku słusznie zwrócił uwagę 
radny Mirosław Dąbkowski, ale ani tego nie ukrywa ani nie mówi, że byłoby lepiej gdyby tak 
to uporządkować jak podpowiada pan radny Mirosław Dąbkowski. Natomiast praktyka 
procedur uchwalania budżetu niestety trudności pewne stwarza i musimy z nich nie 
ukrywając nic przed sobą wybrnąć.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki na 2012 rok wraz z 
autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
12a. Rozpatrzenie projektu Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wystąpienia z apelem. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – podziękował autorom projektu uchwały, 
16 radnych. Przeczytał nazwiska radnych, którzy się podpisali pod projektem uchwały i 
podziękował za to, że zechcieli być autorami bardzo ważnego wystąpienia z apelem. Myślę, 
że wszyscy jak tu jesteśmy, jesteśmy za takim obrotem sprawy by do budowy elektrowni C w 
grupie Energa S.A.  doszło właśnie w Ostrołęce. Zresztą pieniądze, które były do tej pory 
wydane na to wskazywały. Niestety coś się stało ważnego i to w najwyższych władzach 
naszego kraju, w rządzie premiera Donalda Tuska, że jednak ten projekt został zamrożony. Tj. 
nasz skromny przyczynek do tego by jednak zdanie zmienić, nie zostawić nam pustyni, która 
będzie latami się odtwarzała, ale nie zabezpieczy nam jednego, nie zabezpieczy nam przede 
wszystkim spokoju energetycznego północno-wschodniej Polski, ale także całego kraju. Z 
podobnym apelem, dużo myślę ostrzejszym w treści zwróciły się także wszystkie związki 
zawodowe z ostrołęckiej elektrowni. My samorządowcy tyle właśnie, że wystąpimy z apelem, 
że wszędzie gdzie będzie to możliwe będziemy próbowali zmienić tą niekorzystną dla 
naszego miasta decyzję. Jeśli tylko decyzja rady będzie pozytywna poczynimy kolejne kroki 
łącznie z zaproszeniem tych, którzy od początku stanęli za tym by jednak tą złą dla Ostrołęki 
decyzję zmienić. Ma tu na myśli senatora RP Roberta Mamątowa i posła Arkadiusza 
Czartoryskiego. Dziś nie mogli tu być obecni, ale będzie się starałby przedstawili nam 
najświeższe informacje z debaty sejmowej na ten właśnie temat. Zamierza też wystąpić już po 
pozytywnym ma nadzieję zaakceptowaniu tej treści apelu do innych samorządów, bo to nie 
jest tylko sprawa powiatu, naszego regionu, województwa tylko szerzej całego kraju. Myśli, 
że gremia energetyczne, ci, którzy decydują w tych sprawach, choćby minister czy pan 
premier, zechcą zmienić swoją decyzję. Wszystkich, którzy cokolwiek mogą w tej sprawie 
indywidualnie, politycznie także zachęcał do uruchomienia wszystkich możliwości by tą 
decyzję dla Ostrołęki jednak zmienić, by powstała elektrownia C jak to jest najszybciej 
możliwe. Mówił, że jak widać w uzasadnieniu przedłożony projekt spełnia wszystkie wymogi 
formalne. Jeszcze raz podziękował szesnastce radnych, że zechcieli być autorami tego 
projektu.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, że podpisał się pod tym projektem uchwały, ale 
proponowałby taką małą zmianę redakcyjną w treści apelu. Tak po środku jest zapis „decyzja 
koncernu Energa skutkuje już kolejnymi bardzo złymi posunięciami rządu”. Zaproponował, 
żeby tu rządu nie krytykować tylko, jeśli mamy zabiegać o swoje, dążyć do tego żeby ta 
inwestycja była realizowana i proponowałby albo wykreślić to zdanie całkiem albo zamienić 
na „decyzja koncernu Energa jest niekorzystna dla naszego regionu”, coś takiego. Taką 
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miałby propozycję. Myśli, że z oceną rządu i z jego działaniami nie powinniśmy tutaj mieć do 
czynienia. Mówił, że ta sprawa jest dość mocno nagłaśniana w tej chwili i dobrze, o skutkach 
zaprzestania inwestowania i są wielokierunkowe działania w tym zakresie podejmowane 
przez różne osoby, a przede wszystkim przez posła Czartoryskiego i senatora Roberta 
Mamątowa. Proponowałbym żeby z naszej inicjatywy powstał jakiś zespół, który by 
koordynował te działania, bo każdy od siebie będzie coś tam robił i żeby właśnie tu z 
inicjatywy rady taki zespół powstał i żeby później tym zespołem, jeśli wyrazi zgodę kierował 
poseł Arkadiusz Czartoryski. Do takiego zespołu proponowałby zaprosić następujące osoby. 
Oczywiście posłów wybieranych z naszego regionu. Ma tu na myśli posła Andrzeja Kanię, 
posła z Ruchu Palikota Bartłomieja Bodio, posła Jarosława Kalinowskiego, jeśli oczywiście 
wyrażą zgodę do przystąpienia do takiego zespołu. Oczywiście żeby w tym zespole był 
prezydent miasta Ostrołęki, starosta i zaprosić wójtów naszego regionu. Będzie to dobry 
zespół, który mógłby w jakiś sposób oddziaływać, tworzyć klimat, który by doprowadził do 
rozpoczęcia kontynuacji tej inwestycji jak również do koordynacji wszelkiego rodzaju działań 
żeby to nie były przypadkowe, wyrywkowe działania. Nawet można by było się pokusić na 
założenie jakiegoś stowarzyszenia żeby z 15 osób właśnie przynajmniej zachęcić do tego 
zespołu. Takie stowarzyszenie jest wielką siłą, bo jest osobą prawną i może różne działania 
prowadzić. Już kiedyś tu w Ostrołęce tę rzecz jak gdyby doświadczyliśmy, ćwiczyliśmy. 
Narew była właściwie ściekiem, udało się to jeszcze w 1992  52 roku powołać stowarzyszenie 
„Eekorozwój Ddorzecza Narwi”, do którego wstąpiło chyba ponad 20 samorządów i tym 
sposobem jedną z pierwszych rzek udało się oczyścić. Narew mamy dość czystą, bo łatwiej 
było uzyskiwać środki. Liczono się z nami. I myśli, że w tym wypadku ten kierunek w jakiś 
sposób również powinien być obrany, bo takie jednostkowe oddziaływania myśli, że za wiele 
tutaj nie pomogą. Oczywiście ten apel ze strony rady powinien być przyjęty i przesłany tam 
gdzie trzeba.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że to jest jakby życzeniowe, 
bo trudno jest tworzyć zespół pod nieobecnych. To może nastąpić jak będą obecni na kolejnej 
sesji posłowie. Zamierza zaprosić wszystkich wymienionych przez pana Piaścińskiego a 
nawet jeszcze więcej osób, wtedy ci, którzy mogą być obecni taki zespół mogą stworzyć ze 
swego grona. Ale chciałby zatrzymać się na pierwszej sprawie, czyli na zmianie treści apelu. 
Rozumie, że był to wniosek by zdanie „decyzja koncernu Energa skutkuje już kolejnymi 
bardzo złymi posunięciami rządu”, które są dalej wypisane, wykreślić, bo niczego tutaj nie 
przekłamujemy, zdajemy sobie sprawę, że te niżej wypisane są decyzjami rządu, złymi 
właśnie, negatywnymi. Czy nie wystarczy może zamienić to jakoś, zmiękczyć, zamiast 
bardzo złymi na negatywnymi, może to uzyskałoby przychylność i pana, jako wnioskodawcy 
i nas, bo za chwilę ten wniosek podda pod głosowanie a chciałby żeby dalej tak jak 
podpisaliśmy się pod tym projektem dalej byli autorami tego.  Żeby pan za chwilę nie 
musiałby być w sytuacji niekomfortowej i wycofać się z autorstwa jak wniosek nie przejdzie. 
Więc czy jest możliwość np. zamiany. Proponuje „już kolejnymi negatywnymi posunięciami 
rządu”, mamy prawo opiniować decyzje organów wszystkich. Zapytał czy pan 
przewodniczący Piaściński nie zechciałby może przeanalizować takiej zmiany.  
Radny Wiesław Piaściński – powiedział „panie przewodniczący mi chodzi o to żeby 
wykreślić, taką ocenę, że już my tam coś oceniamy czy rząd robił w przeszłości źle czy 
dobrze, to nie powinno nas interesować. Może być pana propozycja, ale bez użycia słowa już 
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kolejnymi tylko niekorzystnymi decyzjami.. Trzeba odpowiedzieć na pytanie czy my chcemy 
oceniać rząd czy przywrócić inwestycję. Bo mnie interesuje inwestycja. Ocena rządu to nie do 
mnie należy, przyjdą wybory i ludzie ocenią 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „ja sobie zdaje sprawę z 
intencji, ale pamiętajmy też, że to, co dalej tam piszemy w tym apelu z czegoś wynika, więc 
to są fakty po prostu. Zdaje sobie sprawę, że pan chce zmiękczyć to zdanie, ocenę. Proponuje 
taką treść panie przewodniczący Piaściński. Spróbuję państwu zacytować po zmianie. Panie 
przewodniczący do pana się zwracam z prośbą o wysłuchanie. „Decyzja koncernu Energa 
skutkuje negatywnymi posunięciami rządu”. Jest zgoda na taki wniosek. Czy pan 
przewodniczący Piaściński zgadza się na taką zmianę”. 
Radny Wiesław Piaściński – zgodził się na taką zmianę. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „w takim razie jest to pana 
wniosek. Czy autorzy tego tekstu, zwracam się do 16-ki radnych obecnych tu na sali, czy 
mają państwo coś przeciwko, oczywiście to pierwsze czytanie jest i ja to poddam pod 
głosowanie, ale chciałbym żeby autorzy najpierw wypowiedzieli swoje zdanie. Nie ma zdań 
przeciwnych”. 
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział, że ma takie zapytanie i niejasność. Gdzie 
przyczyna a gdzie skutek. Czy skutkiem jest decyzja rządu czy skutkiem jest decyzja spółki 
Energa. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „panie radny Dąbkowski. 
Rozpatrujemy teraz zdanie – decyzja koncernu Energa skutkuje negatywnymi posunięciami 
rządu. Po decyzji koncernu rząd zmienia swoje decyzje i tak jak w treści dalej pan tam 
wyczyta, że tamta decyzja skutkuje negatywnymi decyzjami rządu. Jakimi, po kropce 
minister infrastruktury Andrzej Masel zarekomendował kierownictwu wstrzymanie prac itd. 
Tamta decyzja skutkuje kolejnymi decyzjami właśnie rządowymi. Mam nadzieję, że to 
wszystko jest dla państwa zrozumiałe. Wracam do wniosku przewodniczącego Piaścińskiego, 
który wyraził zgodę na zmianę zdania w treści „decyzja koncernu Energa skutkuje 
negatywnymi posunięciami rządu”. Było tak jak w treści państwo mają wpisane. Jest zgoda 
co do tej modyfikacji. Czy są kwestie formalne, które należy wyjaśnić”. 
Radny Jerzy Grabowski – powiedział, że chciałby się odnieść do tego zapisu. Tu jest 
wyraźnie napisane, decyzja koncernu Energa. Wystarczy dopisać S.A. skarbu państwa i dalej 
mamy skutkuje już kolejnymi bardzo złymi posunięciami rządu właśnie. I minister 
infrastruktury Andrzej Masel tj. nie kto inny tylko przedstawiciel rządu. Zarekomendował 
kierownictwu PLK S.A. też skarbu państwa wstrzymanie modernizacji linii kolejowej i wiele 
jeszcze innych jest, które w tym czasie pochodne wstrzymania inwestycji. Nie wspomni o 
Storze gdzie jest już 135 osób do zwolnienia, wczoraj się okazało. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „panie przewodniczący ja 
jednak do tematu pana przywołam. Rozumiem, że to jest protest do tej zmiany. Pan nie 
chciałby ten zmiany w zdaniu”. 
Radny Jerzy Grabowski – powiedział, że nie widzi takiej potrzeby. Wystarczy napisać, że 
jest, Energa spółka skarbu państwa. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „przypomnę panu, że 
rozpatrujemy wniosek przewodniczącego Piaścińskiego i silne toczę przed państwem starania 
żeby nie stracić wspólnego autorstwa. Oczywiście słuszna uwaga jest, zresztą to w 
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poprzednich zdaniach się pojawia, decyzja koncernu S.A., czyli spółka akcyjna. Czy pan 
przewodniczący Piaściński zgodzi się na dopisanie jeszcze liter S.A. o tą spółkę przecież 
chodzi, o ten koncern chodzi. Proszę państwa, zatem jeśli nie ma innych kwestii formalnych 
poddaje pod głosowanie w pierwszym czytaniu zmianę w treści apelu Rady Miasta Ostrołęki 
ze zdania „decyzja koncernu Energa skutkuje już kolejnymi bardzo złymi posunięciami 
rządu” na zdanie „decyzja koncernu Energa S.A. skutkuje negatywnymi posunięciami rządu”, 
Głosowanie 
Za – 13 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 4 
Wniosek został przyjęty.  
Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk – powiedział, że ma taką uwagę redakcyjną i może 
by pan mecenas Kobyliński go wsparł w wyjaśnieniu tej kwestii. Po zakończeniu tego zdania, 
które przed chwilą było poprawiane, jest sformułowanie minister infrastruktury Andrzej 
Masel. W jego przekonaniu tj. podsekretarz stanu w ministerstwie w randzie wiceministra i 
czy taki zapis możemy mieć w uchwale. Domyśla się, że wiceminister podpisał z 
upoważnienia ministra, więc albo powinno być podsekretarz stanu albo po prostu minister 
infrastruktury bez wymieniania już imienia i nazwiska, bo jeśli pisze wiceminister z 
upoważnienia to w imieniu ministra. Czy to ma jakieś znaczenie.  
Mecenas Janusz Kobyliński – powiedział, że powinniśmy tak zapisywać jak jest faktycznie. 
Jeżeli działał z upoważnienia ministra możemy napisać, że to minister podjął taką decyzję, bo 
w imieniu ministra podejmuje tak jak u nas z up. prezydenta dyrektor wydziału. Natomiast 
tutaj z tego nazwiska można zrezygnować. Myśli, że w takiej sytuacji, jeśli podpisał z up. 
ministra możemy zostawić – minister infrastruktury.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że chodzi tylko o to, że 
Andrzej Masel nie jest ministrem infrastruktury w związku z tym może po prostu byśmy 
wykreślili słowa Andrzej Masel bo działał w imieniu ministra i na jego upoważnienie a 
zostawili tylko minister infrastruktury. Głosów przeciwnych nie było wiec postawił wniosek 
by w treści „minister infrastruktury Andrzej Masel... aż do elektrowni w Ostrołęce, wykreślić 
słowa Andrzej Masel. 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Wniosek został przyjęty. 
Radny Wiesław Szczubełek – powiedział, że skoro jesteśmy przy poprawkach redakcyjnych 
to chyba coś przed chwilą zauważył. Poprosił o zwrócenie uwagi na przedostatni akapit 
„chcielibyśmy podkreślić, że rozbudowa elektrowni Ostrołęka planowana przez grupę 
energetyczną Energa S.A. i przez PSE Operator S.A. były do tej pory. Była do tej pory – 
powinno być. Chodzi o rozbudowę elektrowni. Że to rozbudowa elektrowni planowana przez 
tę grupę była do tej pory przedstawiana a nieprzedstawiane w dokumentach rządowych, jako 
niezbędna itd. Już dalej będzie dobrze.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał mecenasa czy można to uznać za 
redakcyjne poprawki w związku z językiem polskim.  
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Mecenas Janusz Kobyliński – powiedział, że tak. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „przyjmujemy te poprawki 
redakcyjne, chyba, że ktoś z państwa jest przeciwny by to głosować. Pan radny Mirosław 
Dąbkowski jest przeciwny czy”. 
Radny Mirosław Dąbkowski - powiedział „nie ja chciałem zauważyć jedną rzecz. Po 
pierwsze dobrze by było wiedzieć, kto jest autorem tego pisma, bo to rzeczywiście takich 
różnych lapsusów jest dużo. Ja chciałbym powiedzieć, że być może autorowi tego pisma 
chodziło również o budowę infrastruktury energetycznej, bo w mediach słyszałem, że już tak 
zaczęto budować sieci energetyczne i Polskie Sieci Energetyczne Operator S.A., ja nie wiem 
tylko budował, zaczął budować czy też nie i czy się włączy w jakieś innej formie i być może 
to, co tu jest napisane jest dobre tylko trudno mi się odnieść, bo nie mam materiałów 
źródłowych i być może należałoby się spytać autora”. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „tak tylko uwaga 
przewodniczącego Szczubełka dotyczyła słów rozbudowa elektrowni a skoro rozbudowa to 
była przedstawiana, jako niezbędna. Stąd wynika ta poprawka redakcyjna. To nie przekreśla 
tego, co pan mówi i o tym właśnie potem dalej wspominamy. Planowana przez grupę raz 
energetyczną ENERGA przepraszam i przez PSE Operatora. Obie te spółki prowadziły 
inwestycje. Oczywiście bardziej zaawansowana była ta spółki Energa”. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wystąpienia z apelem wraz z poprawkami, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
12b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w 
składach osobowych komisji Rady Miasta Ostrołęki, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Jerzy 
Grabowski – powiedział, że Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
rekomenduje Radzie Miasta przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w składach 
osobowych komisji Rady Miasta Ostrołęki głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie 
było. Dotyczy to uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty. Zgłosił akces radny 
Dariusz Bralski.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przedstawił opinię OFG dotyczącą 
poprzedniego projektu uchwały, która stanowi załącznik do protokołu. Przeprosił, że po 
czasie.  
Radny Mirosław Dobkowski – powiedział, że jego zdaniem to w poprzednim punkcie nie 
było dyskusji, były tylko poprawki redakcyjne. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „to właśnie była dyskusja w 
pierwszym czytaniu. Trudno, pan sobie to wyobraża widocznie inaczej.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było.  
Zapytał czy są inne zgłoszenia do pracy w Komisji Oświaty. Innych zgłoszeń nie było. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w składach osobowych komisji Rady Miasta 
Ostrołęki, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 2 
Złożył wniosek o reasumpcję głosowania w związku z tym, że wynik głosowania wyszedł 
wyższy niż obecna ilość radnych na sali. Jeden radny zainteresowany nie brał udziału w 
głosowaniu. 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Wniosek uzyskał akceptację. 
Powtórnie poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w 
składach osobowych komisji Rady Miasta Ostrołęki, 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki  
za okres od 1 września do 30 września 2012 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział „panie prezydencie ja mam tylko jedno pytanie, 
bo widzę tutaj dotację, mi przynajmniej nieznane, Stowarzyszenie Piłki Siatkowej Volley 
Ostrołęka i otrzymało kwotę aż 10.000 zł na szkolenia i starty zawodników klubów w 
rozgrywkach ligowych. I chciałem się spytać, od kiedy ten klub istnieje. W jakich ligach gra i 
również czy to było w formie dotacji takiej jak dostają inne kluby oraz czy nie lepiej byłoby 
tą kwotę przeznaczyć chociażby na zadłużony klub sportowy Narew, który ma 50-lecie”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że w Ostrołęce, gdy chodzi o męską 
siatkówkę są duże tradycje. Działa dobry zespół w pierwszej lidze. Zaistniała sytuacja taka, że  
na tym poziomie pierwszoligowym często nasz zespół zasila się zawodnikami zewnętrznymi, 
kontraktowymi, którzy z reguły nie pochodzą z naszego miasta i powstała taka inicjatywa 
żeby także zdolni zawodnicy często już z obyciem drugoligowym, pierwszoligowym, którzy 
do tego składu jakby pierwszoligowego, pierwszej naszej drużyny można powiedzieć w tej 
chwili się nie zakwalifikowali, żeby mogli grać i żeby mogli stanowić w pewnym sensie 
naturalne zaplecze pierwszej drużyny i żeby też startowali w rozgrywkach ligi oczywiście 
kolejnej. I taka inicjatywa powstała. Stowarzyszenie zostało założone. Zgromadzonych sporo 
zawodników myśli, że w 100% ostrołęckich siatkarzy. I faktycznie już po tych wszystkich 
formalnych rejestracjach to stowarzyszenie zwróciło się do nas o pomoc w takim stracie. To 
właśnie chodziło o pomoc taką w tym wymiarze jednorazową. Ono oczywiście w następnych 
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latach będą pewnie też zgłaszać się do naszego konkursu. Myśmy natomiast zdecydowali się 
na początek pomóc im w tych zakupach podstawowych, czy to stroje, czy to różne sprawy 
takie, które jednorazowo są bardzo potrzebne żeby ruszyć z miejsca, a które później 
oczywiście w takich szczególnych sytuacjach już są rzadziej stosowane. Stąd tak to miej 
więcej organizacyjnie wygląda. Ta pomoc to jest jednorazowe dofinansowanie działalności. 
Poinformował oczywiście członków tego stowarzyszenia siatkarzy, że jest to wyjątkowa 
sytuacja. Jeśli teraz powstaje stowarzyszenie i może już zacząć startować w rozgrywkach 
ligowych na pewnym poziomie to na te zakupy po prostu im pomożemy. Natomiast od 
nowego roku muszą normalnie startować w konkursie, który rozstrzyga o dotacjach na różne 
zadania już sprecyzowane we wnioskach w zgłoszeniach do naszego konkursu. Natomiast, co 
do pomysłu pana radnego czy nie wspomóc tą kwotą akurat Narwi. Ja sądzę, że my tutaj w 
samorządzie dość odpowiedzialnie staramy się pomagać wszystkim podmiotom, które w 
obszarze sportu i kultury fizycznej działają. Często faktycznie tych środków ciągle nie jest 
tyle ile by było potrzeba, ale myśli, że nie ma tak naprawdę takiej dziedziny gdzie byśmy z 
góry powiedzieli, że nie chcemy pomóc. Oczywiście ma wielkie potrzeby czy to środowisko 
piłkarskie czy siatkarskie czy inne, ale próbujemy jakoś wszystkie te środowiska wspierać. Co 
do klubu Narew też miasto stara się pomagać w wielu dziedzinach i wie, że różne są głosy i 
potrzeby często także wśród nas różne decyzje, ale sądzi, że klub Narew nie może czuć się 
skrzywdzony, że miasto Ostrołęka nie pomaga temu klubowi. Tak jak nas stać klub Narew 
jest także przez samorząd wspierany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie sprawozdanie z 
działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres od 1 września do 30 września 2012 roku, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 3 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 

14. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez 
Prezydenta Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przeczytał interpelacje radnych i 
odpowiedzi udzielone przez prezydenta na interpelacje. 

 

15. Oświadczenia Radnych.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Ryszard Żukowski – powiedział, że chciał złożyć oświadczenie odnośnie sprawy, 
która przewijała się tutaj kilka razy a także na stronach internetowych. Odczytuje to, jako 
wielką zgryźliwość. Po pierwsze konwencja PiSu, w której nie uczestniczył, ale wie z tego, że 
odjazd autobusu nastąpił o godz. 7.00, czy trochę po 7. Natomiast delegowany autobus wraz z 
chętnymi mieszkańcami a żywo było zainteresowanych bardzo dużo ludzi, bo wiemy, że 
około 0,5 mln ludzi znalazło się na Placu Trzech Krzyży aż do Placu Krakowskiego 
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Przedmieścia. Autobus, który był delegowany przez pana przewodniczącego i to się stało na 
Komisji Kultury Narodowej i Promocji miasta, pierwsze oświadczenia pana 
przewodniczącego i wiceprzewodniczącego, że z wielką przyjemnością to czynią, wyjechał 
około godz. 9 rano. Więc proszę nie mieszać dwóch spraw, żeby po prostu dogryzać tak się 
wyrażę, prezydentowi. Kolejna sprawa przy okazji chciał oświadczyć dziękując wszystkim 
radnym i mieszkańcom miasta Ostrołęki za ogromne zaangażowanie się w projekt 
obywatelski „przywracanie historii”. Z naszego miasta i okolic zebrano kilka tysięcy 
podpisów i te podpisy znalazły się w komitecie organizacyjnym, który przekazał na ręce 
parlamentu w połowie września około 150 czy ponad 150.000 podpisów, za co serdecznie 
podziękował.  
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział „ja z kolei chciałbym w swoim oświadczeniu 
ponieść kwestie naszych obrad. Moim zdaniem od kilku miesięcy pojawiła się taka praktyka 
przekształcenia rady wysokiej w maszynkę do głosowania. Zostały wyrzucone sprawy różne. 
Oczywiście w trakcie obrad pojawiają się różne takie sprawy wcześniej nieprzewidziane, 
których nie można było poruszyć i uważam, że to było potrzebne zwłaszcza przy tej nowej 
praktyce ograniczania liczby przemówień czy też zapytań do dwóch. Ja uważam, że to jest 
bardzo potrzebne. Trzeba prowadzić debatę. Uważam, że to, co mówię nie zawsze z panem 
prezydentem się zgadzam, przeważnie się zgadzam, ale czasami mam jakieś inne zdanie. To 
ja to mówię z dobrej woli i w przeświadczeniu, że chociaż może to nie zawsze w pierwszym 
momencie spotka się z aplauzem, ale gdzieś tam jednak te takie moje rady zostaną. I 
chciałbym powiedzieć, że odnośnie punktu „Bezpieczna przyjazna Ostrołęka to ja… 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „przepraszam, ale 
oświadczenie nie może zawierać w sobie treści. Niestety proszę nie odnosić się do treści, 
które były tematem dzisiejszych obrad”. 
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział „oświadczam, że pan przewodniczący powinien 
dopilnowywać żeby na pytania radnych były udzielane odpowiedzi. Ja dzisiaj zadałem takie. 
Dwa razy pytałem się o skutki finansowe na przyszły rok. Nie dostałem tej odpowiedzi. 
Oświadczam również, że w trzecim pytaniu miałem zwrócić uwagę na dwa elementy prawne i 
moim zdaniem ta uchwała ma wady prawne, które różnie mogą skutkować” 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „przywołuję do tematu 
oświadczenia”. 
Radny Mirosław Dąbkowski – „oświadczam również, że te szybkie takie prowadzenie obrad 
też jest złe, bo uważam, że sprawa elektrowni powinna być poddana debacie i tam nie było tej 
debaty. Chciałem zadać pytanie…” 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – „przywołuję pana do porządku. Po raz 
trzeci, jeśli do tego dojdzie odbiorę panu głos w tym oświadczeniu. Przypominam o § 24 ust. 
2”. 
Radny Mirosław Dąbkowski – „oświadczam, że w punkcie 12a odebrano mi możliwość, 
odebrano mi możliwość całkowitą zabrania głosu a chciałem zabrać w niezwykle istotnej 
sprawie”. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – „niestety muszę przerwać panu 
oświadczenie. Po raz trzeci związał pan temat tej wypowiedzi z punktami porządku 
dzisiejszych obrad. Odbieram panu głos panie radny. Czy ktoś z państwa chciałby coś jeszcze 
oświadczyć. Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu”. 
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16. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że wypełnia to, co do niego należy i 
informuje, że w ostatnim czasie miasto podpisało z WFOŚiem umowę na dofinansowanie w 
formie dotacji w ramach konkursu termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na 
realizację ściśle zadania inwestycyjnego termomodernizacja budynku SP 10 – 171.670 zł. 
przeznaczone zostało na wymianę stolarki okiennej. Otrzymaliśmy też dofinansowanie z 
WFOŚiu w formie pożyczki na zadanie budowa sieci sanitarnej w pasie drogowym 
planowanej drogi łączącej Jana Pawła II, osiedle Kwiatowe i Chryzantemową z Bohaterów 
Warszawy – kwota dofinansowania 329.577 zł. Takie informacje należy podawać na sesji 
stąd to czyni. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że to nowy wymóg formalno-
prawny. Zapytał radnych czy chcą otrzymywać kserokopię tej informacji, co prezentuje 
prezydent. Jest jeden głos na tak, więc będą państwo otrzymywali. Mówił jeszcze, że 
wpłynęło doręczenie odpisu postanowienia, od którego przysługuje skarga kasacyjna dot. 
Beaty Jankowskiej (załącznik do protokołu). Przeczytał, analizę oświadczeń majątkowych 
radnych miasta Ostrołęki 2011 rok. Zgodnie z odpowiednimi artykułami ustawy o 
samorządzie gminnym poinformował, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe za 
ubiegły rok wraz z kompletem dokumentów i wymaganymi przepisami w terminie. Po 
przeanalizowaniu oświadczeń nie stwierdzono nieprawidłowości budzących podejrzenia, że 
osoba składająca oświadczenie podała nieprawdę lub tę prawdę zataiła. Wystąpiły natomiast 
drobne nieprawidłowości, które zakwalifikowano, jako pomyłki wynikające z 
nieprzywiązywania wagi do skrupulatnego wypełniania formularzy. Wszystkie oświadczenia 
zostały przekazane prezydentowi i udostępnione w BIPie. W celu dokonania dalszej analizy 
oświadczeń przekazano je do Urzędu Skarbowego w Ostrołęce wraz z kopią zeznania o 
wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym, czyli tzw. PIT za ubiegły rok. Ponadto 
w 2012 roku oświadczenia majątkowe złożyli: pan Janusz Jerzy Kołakowski w związku z 
objęciem mandatu radnego miasta Ostrołęki oraz pani Ewa Żebrowska-Rosak w związku z 
wygaśnięciem mandatu radnego. Oba oświadczenia przesłano do Urzędu  Skarbowego o czy 
niniejszym informuje. Wojewoda Mazowiecki zwrócił się do Rady Miasta Ostrołęki, 
przedstawił wyniki analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2011 rok. Prezydent 
Janusz Kotowski złożył oświadczenie w komplecie. Wyniki analizy i oświadczenia bez uwag. 
Przewodniczący Rady Dariusz Maciak złożył oświadczenie w komplecie. Wyniki analizy i 
oświadczenia brak zgodności wykazanych kwot z PiTem 37 w związku z powyższym bardzo 
proszę o pisemne uzupełnienie braków wykazanych w analizie. Już to dokonał i podał do 
wiadomości do Urzędu Skarbowego. Zwykły błąd w piśmie rachunkowy. Poinformował o 
zaproszeniu na koncert Andrzeja Kołakowskiego, który odbędzie się 4 listopada w niedzielę o 
godz. 19.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, że do tych oświadczeń ma pytanie. Jaka jest procedura 
zamieszczania informacji – oświadczenia majątkowego, o radnym, który nie jest już radnym. 
Jak ona długo jeszcze jest na stronie internetowej. Chodzi o jego dane, rozliczenia i te 
wszystkie rzeczy, które radnego obowiązywały do składania. Jaki jest okres czasu, że ona 
jeszcze na stronie urzędu jest widoczna. Kiedy ewentualnie taka informacja jest zdejmowana. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że taką informację z 
pewnością otrzyma na Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców lub jeśli 
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użyje wcześniej innej formuły np. zapytania na piśmie lub interpelacji, choć to zwykła 
kwestia z pewnością tak odpowiedź otrzyma.  
Radny Wiesław Szczubełek – powiedział, że w sprawach organizacyjnych rady chciałby 
podnieść taką kwestię. Coraz częściej na naszej sesji na plenarnych naszych obradach 
pojawiają się jacyś ludzie. Domniema, że są to dziennikarze, ale tylko domniema, bo 
pewności nie ma, którzy wchodzą w czasie obrad sesji, przechadzają się tutaj pomiędzy 
stołami, przed nami, cykają niezliczoną ilość zdjęć i wychodzą. Po jakimś czasie znowu się 
pojawiają. Stawiają gdzieś tutaj kamery, coś sobie zgrają i wychodzą. Mi osobiście taka 
sytuacja bardzo przeszkadza. Myśli, że nie powinna mieć miejsca. Mam świadomość, że 
obrady nasze są jawne, publiczne, mogą być nagrywane. Ale wydaje mi się, że powinniśmy 
wiedzieć, kto do nas wchodzi, kto się instaluje, jest z kamerą. O ile znamy tutaj panów, którzy 
od roku czy ponad nagrywają nasze obrady, tak pozostałych osób nie znamy. Ja bynajmniej 
nie znam. Wydaje mi się, że powinniśmy jakoś zadbać, nie mam pomysłu w tej chwili, w jaki 
sposób. Czy zwołać konferencję prasową my tutaj prezydium rady z mediami. Poprosić 
dziennikarzy żeby wchodzili z jakimś identyfikatorem, żebyśmy wiedzieli, że to jest 
dziennikarz i jakie on medium reprezentuje. To jest sprawa pierwsza i zasadnicza. Inną drugą 
kwestią jest jakieś wyczucie tych osób. Tutaj ciągłe chodzenie pomiędzy rzędami. Najpierw 
obfotografowanie jednego rzędu radnych. Później z drugiej strony drugi rząd jest cykany po 
wielokroć. W między czasie rozmowy między sobą, rozmowy z pracownikami. To nie 
powinno mieć miejsca. Przyznam szczerze, że nie mam pomysłu jak tą sprawę załatwić. 
Trzecia sprawa, sprawa dotycząca tego pana z transparentem, pana Szwelickiego. Ja też 
wiem, że on ma prawo manifestować swoje poglądy, ale nie ma prawa robienia tego w taki 
sposób, że przeszkadza i uniemożliwia prowadzenie sesji. Nie może tego robić. Natomiast 
jego zachowanie, nie mówi o podniesieniu transparentu, ale jego rozbieranie się, ubieranie, 
rozmowy, zaczepianie ewidentnie przeszkadzają. Czy to jest zachodzenie z tyłu za plecy 
danemu radnemu czy za stolik prezydenta, to jest jawne przeszkadzanie w obradach Rady 
Miasta i coś takiego nie może mieć miejsca. Tu nie chodzi o to żeby on uważał, że kogoś 
uderzy, trąci łokciem czy nie. Same jego przechadzanie się podczas sesji z transparentem to w 
jego ocenie utrudnia prowadzenie sesji, co nie może mieć miejsca. Może sobie manifestować 
swoje zdanie, opinię na daną kwestię przed wejściem na salę plenarną, nie wie czy przed 
urzędem a nawet i na tej sesji jak gdzieś usiądzie w jednym miejscu, pod ścianą transparent 
będzie trzymał, ale te jego inne towarzyszące zabiegi ewidentnie przeszkadzają w 
prowadzeniu sesji. To tylko takie moje rozważania. Tak jak powiedziałem, że nie mam 
pomysłu jak tą sprawę załatwić. Być może, że przedyskutujemy albo wywiąże się dyskusja na 
ten temat wszystkich państwa radnych. Może coś wypracujemy.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że prosi Komisję Prawa i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców by ten temat identyfikatorów i tego współistnienia 
z mediami, w takim świecie żyjemy, tego się nie pozbędziemy, nasze obrady są jawne, był 
tematem obrad najbliższej Komisji Prawa i być może państwo wspólnie w Wydziałem 
Prawnym znajdą jakieś rozwiązanie, czy to identyfikatorów czy jakiegoś określenia. W każdej 
chwili przypominam także państwu, jeśli państwo mają takie życzenie lub widzą, że coś 
przeszkadza w obradach, to państwo mogą zgłosić wniosek formalny, zareaguję natychmiast 
tym, czym tylko mogę. Na sali często obecny jest przedstawiciel Straży Miejskiej w osobie w 
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prawdzie zastępcy komendanta, ale jest to strażnik miejski, więc też może podjąć określone 
czynności. 
Radny Sławomir Kot – powiedział, że myśli, że prezydium rady jest do tego żeby prowadzić 
tak radę i w takim razie w waszych gestiach, czyli w pana gestii jest doprowadzenie do 
porządku takiego, jaki ma być.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że stara się, pilnuje porządku. 
Podziękował za tą uwagę. 
Radny Dariusz Bralski – powiedział, że w takim razie rozwinie to, co kolega radny 
powiedział. Nie rozumie, na jakiej podstawie pan przewodniczący chce scedować organizację 
rady na Komisję Prawa. Komisja Prawa nie jest do prowadzenia sesji tylko prezydium 
organizuje. Jest panów dwóch i uważam, że powinniście państwo podjąć swoje decyzje takie, 
że osoba, która przychodzi za aparatem i chce zdjęcia „pocykać” powinna mieć identyfikator, 
kto to jest i skąd jest i licencję na to. To nie ma tak, że sobie bez licencji może wejść. To nie 
Komisja Prawa ma sprawdzać tą licencję tylko służby, które są na potrzeby prezydium i z 
mojego punktu widzenia skromnego uważam, że to prezydium powinno zareagować. Nie w 
tym rzecz, że ja, jako członek Komisji Prawa i wiceprzewodniczący Komisji Prawa chcę czy 
boję się podjąć jakiejś inicjatywy, jako Komisja Prawa, tylko zakres działania akurat w tej 
dziedzinie mnie się wydaje skromnie, że opiewa to do działania prezydium i prezydium 
powinno wydać swoje decyzje żeby kierować czy upoważnić osoby te, które mogą sobie tutaj 
przyjść i powiedzmy zdjęcia robić, bo to, co kolega Wiesław powiedział to się z tym zgadza. 
Akurat dzisiaj była rzeczywiście taka namacalna rzecz, że wiele osób nowych reporterów 
weszło, których rzeczywiście nie znamy, tylko, że nie ma namacalnego żadnego 
identyfikatora, że on jest tym reporterem i sądzi, że to jest w gestii prezydium. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - powiedział, że przestrzega tylko przed 
tym, że my tutaj nie prowadzimy dyskusji. Rejestruję coś, co związane jest z organizacją 
pracy rady. Nie uchylamy się z wiceprzewodniczącym od niczego i na nikogo niczego nie 
cedujemy. Wydaje mi się tylko, że polem do dyskusji na ten temat, czy nad sprawami, które 
my, jako prezydium państwu przedstawimy przy konsultacji z osobą radcy prawnego jest po 
prostu Komisja Prawa bo tylko tam ten radca prawny zawsze jest i Komisja Prawa i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców, która kiedyś miała inna nazwę, teraz ma trochę 
krótszą, zajmuje się właśnie porządkiem publicznym. Elementem tego porządku publicznego 
jest także porządek podczas obrad sesji jak również każdy inny porządek publiczny w tym 
mieście i tylko, dlatego dyskusję nad tym tam a nie teraz i tutaj chciał przeprowadzić. Stąd 
proszę o powściągnięcie głosów. Wszystkich radnych zapraszam do dyskusji na ten temat na 
najbliższą Komisje Prawa a pana przewodniczącego Grabowskiego proszę o wpisanie tego do 
porządku obrad czy pan sobie życzy w punkcie czy podpunkcie spraw różnych. 
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, że dzisiaj tak wysłuchując tych ostatnich punktów 
naszej dzisiejszej sesji doszedł do wniosku, że tak naprawdę pan prezydent uchyla się czy też 
rezygnuje z nadzoru nad wykonaniem budżetu naszego. Chodzi o interpelację pana 
Kleczkowskiego. Wypiera się, że nie wydatkował, nie delegował. Ja myślę, że nad tymi 
sprawami prezydent musi cały czas, nad wszystkimi wydatkami czuwać, rozliczać. Nie może 
dopuszczać omijania prawa czy też.. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział „przypominam, że nie ma 
spraw różnych. Zmuszony będę za chwilę panu przerwać, bo nie dopuszczę odpowiedzi”. 
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Radny Wiesław Piaściński – powiedział „to nie są sprawy różne tylko to są organizacyjne. 
Ja, jako radny obawiam się, że w niektórych obszarach budżetu miasta nie ma nadzoru nad 
prawidłowym wykonywaniem budżetu a tym samym finansowania tylko zadań gminy a 
finansuje się inne wycieczki, inne sprawy niezwiązane z zadaniami gminy. Ja myślę, że pan 
prezydent wyegzekwuje należne… pieniądze i odzyska te ponad 1000 zł”. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że rozumie troskę, ale nie 
miejsce i czas stawiać te sprawy panie przewodniczący klubu radnych Naszej Ostrołęki do 
tego by po tym jak zrezygnowali państwo ze spraw różnych zajmować się tu wszystkim 
sprawami. Doskonale pan wie a wynika to z pana wiedzy i doświadczenia zawodowego i 
samorządowego, że takimi sprawami zajmuje się Komisja Rewizyjna, której pan jest 
członkiem i tam proszę zgłaszać wszystkie sprawy związane z tym, o czym pan do tej pory w 
swojej wypowiedzi powiedział i mam nadzieję, że pan tego nie omieszka zrobić. 
Radny Jerzy Grabowski – powiedział, że chciałby się tylko odnieść, że będzie to 
skierowanie do Komisji Prawa. Ja się bardzo cieszę, że w tej komisji może to się znaleźć, ale i 
uspokoiło mnie to, że prezydium podejmie wcześniej jakieś rozmowy. Myśli, że dobrze by 
było jak by byli tak przewodniczący klubów i możemy to uzgodnić a przepracować na 
Komisji Prawa.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że chętnie takie poszerzone 
grono zwoła, jeśli tylko będzie wola przedstawicieli klubów.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, że chciałby prosić żeby też przy udziale 
zwłaszcza pana radnego Kleczkowskiego, pana radnego Piaścińskiego na Komisji Prawa, 
Finansów czy na czymkolwiek porozmawiać o tym dziale w budżecie miasta, który 
finansowo obsługuje radę, bo oczywiście jest opanowany, ale nie ukrywa, że ma coraz 
mniejszą tolerancję na tego typu przytyki, kiedy powtarzam grzecznie i kulturalnie, że nie 
delegowałem, że nie podejmowałem decyzji finansowych a w kółko ktoś po prostu 
bezmyślnie mi przypisuje, że jednak wydałem i łącznie z panem demonstrantem tłumaczy, że 
to prezydent jest odpowiedzialny za to, kto kogo gdzie delegował. Ja nawet na tym ważnym w 
moim przekonaniu dla całej naszej ojczyzny marszu nie byłem. Ale panowie się uparli. Więc 
proponuje żebyśmy to przedyskutowali na spokojnie. Być może rozwiązaniem jest to żeby w 
budżecie miasta zarezerwować tylko środki na diety radnych. Pewnie wtedy panowie się 
ucieszą i nie będą już pytać czy ja podpisałem decyzję żeby wypłacić panom np. dietę czy nie. 
No naprawdę są pewne granice. Ja rozumiem, że nie czas na dyskusję, dlatego zgłaszam taką 
propozycję. Bo zarówno na komisji organizacyjnej jak i teraz w tym incydentalnym 
przypadku panowie cały czas jakby mają taką dziwną przyjemność żeby przypisywać mi 
wydatki, co, do których nie decydowałem. W budżecie miasta jest taki dział. Rada Miasta 
uchwala taki projekt budżetu i potem jest wydatkowanie a to, że ostatecznie wszystkie 
wydatki podpisuje prezydent, no to już jest inna rzecz. Nie ma takiej możliwości żeby 
wszystkie sytuacje budżetowe, które zatwierdzone są w budżecie miasta, który to rada 
uchwala, żeby potem indywidualnie prezydent raz jeszcze o nich decydował czy je rozważał. 
Każdy jest odpowiedzialny za swoją działkę. Jak państwo radni nie umiecie tutaj 
zdecydować, w jaki sposób wydawać te pieniądze, które można powiedzieć w budżecie 
zdecydowaliście, że są do dyspozycji rady, no to się dogadajcie a prezydenta nie ubierajcie w 
te sprawy. Zachęcam do tego, apeluje i w sprawach organizacyjnych rady to zgłaszam.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że uprzejmie wyjaśnia, że 
decyzję o wyjeździe przedstawicieli ostrołęckiego samorządu podjęło prezydium Rady Miasta 
Ostrołęki w osobach wiceprzewodniczącego Wiesława Szczubełka i przewodniczącego 
Dariusz Maciaka, ponieważ w autokarze pozostawały jeszcze wolne miejsca. Dodatkowo była 
możliwość skorzystania z tych wolnych miejsc mieszkańców miasta Ostrołęki. Wyjazd się 
odbył. Szczęśliwie wróciliśmy. To była kontynuacja apelu podjętego przez Radę Miasta 
Ostrołęki, czyli przez każdego z państwa radnych. Czego nie ukrywaliśmy, bo tak jak napisał 
prezydent zapraszałem wszystkich. Nie mam wpływu panie prezydencie na zdrowy rozsądek 
innych. Mogę tylko mówić za siebie, więc informuję o tym państwa wszystkich, niech to się 
stanie też jakąś publiczną wiadomością, że prezydium rady o tym wyjeździe zdecydowało i 
bardzo się cieszy i dziękuje za udział radnym Rady Miasta Ostrołęki. Pojechało szerokie 
grono niezależnie od opcji politycznych, światopoglądowych reprezentowaliśmy nasz 
samorząd ostrołęcki. Jeśli będzie trzeba kontynuować dalej, bo ten apel nie został 
zrealizowany to państwo przecież wiedzą. Wiec, jeśli będą kolejne marsze związane z 
realizacją apelu Rady Miasta Ostrołęki to też taki wyjazd zorganizujemy i wszystkich 
państwa zaprosimy. Już o tym można napisać, że to my, ja i Wiesław Szczubełek.  
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział, że chciał zaapelować do pana przewodniczącego 
o usprawnienie organizacji pracy rady, bo to bardzo źle, jeżeli pan przewodniczący niektórym 
radnym knebluje usta poprzez wyłączanie głosu czy straszenie wyłączeniem głosu, 
przerywanie wypowiedzi itd. a inni radni mogą się wypowiadać swobodnie na tematy mało 
związane z bieżącymi pracami typu, o której autobusy odjeżdżały albo czy w Warszawie było 
0,5 mln ludzi.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, że chętnie skorzysta ze 
wszystkich konstruktywnych uwag, ale panu radnemu, młodemu stażem samorządowym 
proponuje by zapoznał się uważnie ze statutem Rady Miasta Ostrołęki. To taka nasza mała 
konstytucja i wszystko zgodnie z nią się dzieje. Także oświadczenia radnych, które mają swój 
czas i mają swój temat. Zachęcam pana do zerknięcia do § 24 ust. 2 Statutu Miasta Ostrołęki.  
 
17. Zakończenie obrad XXXII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zakończył obrady XXXII sesji Rady Miasta 
Ostrołęki. Sesja trwała od 10.00 do 14.00. 
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Julita Winiarska – strony  1 -20 
Grzegorz Ciecierski – strony 21-45 
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